
Crna Gora 
SAVJET AGENCIJE ZA ELEKTRONSKE MEDIJE

Broj: 01 -  138 
Podgorica, 10.02.2020. godine

Na osnovu člana 24 stav 2. Evropske konvencije o prekograničnoj televiziji, potvrđene 
Zakonom o potvrđivanju Evropske konvencije o prekograničnoj televiziji („SI. list Crne Gore", br. 
01/08) i čl. 5, 6 I 14 al. 14 Zakona o elektronskim medijima („SI. list Crne Gore", br. 46/10, 40/11, 
53/11, 6/13, 55/16 i 92/17), Savjet Agencije za elektronske medije donosi

R J E Š E N J E

1. Zbog podsticanja na mržnju, netrpeljivost i diskriminaciju prema pripadnicima 
crnogorske nacionalnosti, ponovljenog više puta u prethodnih 12 meseci, privremeno se 
ograničava reemitovanje programskog sadržaja pod nazivom „Novo jutro", koji se 
emituje u okviru televizijskog programa „TV Pink M", emitera „Pink Internacional 
Company" d.o.o., iz Srbije, koji je dostupan kroz AVM uslugu na zahtjev „Extra TV", čiji je 
pružalac privredno društvo „Crnogorski Telekom" a.d. iz Podgorice.

2. Mjera iz tačke 1 ovog Rješenja se izriče zbog kršenja člana 7 stav 1 Evropske konvencije o 
prekograničnoj televiziji, kojim je propisano da programski sadržaji, u pogledu njihovog 
prikazivanja i sadržaja, moraju poštovati dostojanstvo ljudskog bića i osnovna prava drugih, 
kao i da posebno ne smiju neprikladno isticati nasilje ili podsticati rasnu netrpeljivost.

3. Transkripti djelova emitovanih sadržaja iz tačke 1 ovog Rješenja nalaze se u Prilogu 
„Transkirpti" ovog Rješenje i čini njegov sastavni dio.

4. Privrednom društvu „Crnogorski Telekom" a.d. iz Podgorice, imaocu Odobrenja za 
pružanje AVM usluge na zahtjev „Extra TV" br. O-AVMOD-03, se nalaže da, odmah po 
prijemu ovog rješenja, bez odlaganja, a najkasnije dana 10. februara 2020. godine, 
počev od 15:00 časova, ograniči reemitovanje programskih sadržaja iz tačke 1 ovog 
rješenja njihovim zatamnjivanjem.

5. Mjera iz tačke 1 ovog Rješenja se izriče sa rokom trajanja od tri mjeseca od isteka roka iz 
tačke 4 ovog Rješenja.

6. Privrednom društvu „Crnogorski Telekom" a.d. se nalaže da, u skladu sa članom 140 stav 3 
Zakona o elektronskim medijima, informaciju o izrečenoj mjeri iz tač. 1 ovog rješenja objavi 
putem svog info kanala.

7. Ovo rješenje će se objaviti na veb-sajtu Agencije za elektronske medije www.aemcq.org.

8. Protiv ovog rješenja može se pokrenuti upravni spor pred Upravnim sudom Crne Gore.

9. Ovo rješenje stupa na snagu danom donošenja.

Obrazloženje

Evropska konvencija o prekograničnoj televiziji (u daljem tekstu: Konvencija), potvrđena je 
Zakonom o potvrđivanju Evropske konvencije o prekograničnoj televiziji. Tekst Konvencije u originalu 
je sastavni dio ovog Zakona (član 2). Članom 1 Konvencije je propisano da je njena svrha je da 
olakša prekogranično emitovanje i reemitovanje usluga televizijskog programa između država 
ugovornica. Članom 3 Konvencije je propisano da će se ona primjenjivati na svaku programsku 
uslugu koju emituju ili reemituju entiteti ili tehnička sredstva pod jurisdikcijom države ugovornice, bilo 
putem kabla, zemaljskog odašiljača ili satelita, a koja se direktno ili indirektno može primiti u jednoj ili 
više drugih država ugovornica.
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Članom 4 Konvencije predviđeno je da će „države ugovornice osigurati slobodu izražavanja i 
informisanja u skladu sa članom 10 Konvencije za zaštitu ljudskih prava i osnovnih sloboda, i 
garantovaće slobodu prijema, i neće na svojim teritorijama ograničavati reemitovanje programskih 
usluga koje su u skladu sa odredbama ove konvencije".

Članom 7 stav 1 Evropske konvencije o prekograničnoj televiziji, propisano je da svi 
programski prilozi, u pogledu njihovog prikazivanja i sadržaja, treba da poštuju dostojanstvo ljudskog 
bića i osnovna prava drugih, kao i da posebno ne smiju neprikladno isticati nasilje ili podsticati rasnu 
netrpeljivost.

Članom 24 stav 1 Konvencije je propisano da kada neka država ugovornica ustanovi da je 
došlo do kršenja Konvencije, ona će o navodnom kršenju obavijestiti državu ugovornicu koja vrši 
emitovanje i te dvije države ugovornice će nastojati da prevazidu poteškoće na osnovu odredaba čl. 
19 (Saradnja između država ugovornica), 25 (Mirenje) i 26 (Arbitraža) Konvencije.

Stavom 2 člana 24 Konvencije je propisano da, ako je navodno kršenje očigledne, ozbiljne i 
teške prirode i pokreće važna javna pitanja, a tiče se člana 7 st. 1 i ako se nastavi još dvije nedjelje 
nakon obavještenja, država ugovornica koja vrši prijem može privremeno da obustavi reemitovanje 
inkriminisane programske usluge.

Članom 3 Direktive o audiovizuelnim medijskim uslugama (2010/13/EU, u daljem tekstu: 
Direktiva) propisuje da države članice osiguravaju slobodu prijema i na svojoj teritoriji ne ograničavaju 
reemitovanje audiovizuelnih medijskih usluga iz drugih država članica zbog razloga koji spadaju u 
oblasti koordinirane ovom Direktivom. Stavom 2 član 3 Direktive je propisano da, u vezi sa 
televizijskim emitovanjem, države članice mogu privremeno odstupiti od stava 1 ako se ispune sljedeći 
uslovi:

a) televizijskom emisijom koja dolazi iz druge države članice se očigledno, ozbiljno i 
teško krši član 27 stav 1 ili 2 i/ili član 6;

b) tokom prethodnih 12 mjeseci, emiter je prekršio odredbu (odredbe) navedene u tački 
(a najmanje dva puta;

c) predmetna država članica je pisanim putem obavijestila emitera i Komisiju o navodnim 
kršenjima i o mjerama koje namjerava da preduzme ako se takvo kršenje ponovi;

d) konsultacije sa državom članicom koja emituje i Komisijom nisu rezultirale 
prijateljskim dogovorom u roku 15 dana od dana obavještenja predviđenog tačkom (c 
i navodno kršenje se nastavlja.

Članom 6 Direktive je predviđeno da države članice na odgovarajuće načine osiguravaju da 
audiovizuelne medijske usluge koje pružaju pružaoci medijske usluge u njihovoj nadležnosti ne sadrže 
bilo kakvo podsticanje na mržnju na osnovu rase, pola, vjere ili nacionalnosti.

Crna Gora je saglasno obavezama predviđenim Sporazumom o stabilizaciji i pridruživanju EU, 
izvršila usaglašavanje sa Direktivom iz 2010. godine kroz usvajanje Zakona o elektronskim medijima 
(u daljem teksut: Zakon).

Članom 5 Zakona je propisano da Crna Gora obezbjeđuje slobodu prijema i reemitovanja AVM 
usluga iz država članica Evropske unije i drugih evropskih država potpisnica Evropske konvencije o 
prekograničnoj televiziji, a može u pojedinim slučajevima ograničiti slobodu prijema i reemitovanja, u 
skladu sa međunarodnim ugovorima i ovim zakonom.

Članom 6 Zakona je predviđeno da se graničenja iz člana 5 ovog zakona mogu preduzeti u 
odnosu na televizijske programe iz drugih država, pod uslovom da je:

a) emiter u prethodnih 12 mjeseci emitovanjem televizijskog programa koji dolazi iz 
zemlje članice Evropske Unije najmanje dva puta otvoreno, ozbiljno ili teško prekršio 
odredbe člana 48 stav 2 i člana 55 st. 1 i 2 ovog zakona,

b) Crna Gora pisanim putem obavijestila emitera i Evropsku komisiju o kršenju i 
ograničenjima koja namjerava da preduzme ukoliko dođe do ponovnog takvog 
kršenja,
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c) Crna Gora obavila konsultacije sa državom članicom u čijoj je nadležnosti emiter i 
Evropskom komisijom, koje ni nakon 15 dana od dana dostavljanja obavještenja iz 
stava 1 alineja 1 ovog člana nijesu dovele do sporazumnog rješavanja, a nastavljeno 
je sa emitovanjem takvog programa.

Članom 14 Zakona propisano je da Savjet Agencije za elektronske medije (u daljem tekstu: 
Savjet Agencije) preduzima mjere radi privremenog ograničenja slobode prijema i reemitovanja AVM 
usluga iz drugih država u skladu sa članom 6 ovog zakona.

Članom 48 stav 2 Zakona je propisano da se „AVM uslugom se ne smije podsticati mržnja ili 
diskriminacija po osnovu rase, etničke pripadnosti, boje kože, pola, jezika, vjere, političkog ili drugog 
uvjerenja, nacionalnog ili socijalnog porijekla, imovnog stanja, članstva u sindikatu, obrazovanja, 
društvenog položaja, bračnog ili porodičnog statusa, starosne dobi, zdravstvenog stanja, invaliditeta, 
genetskog nasljeđa, rodnog identiteta ili pol ne orijentacije".

Članom 55 st. 1 i 2 Zakona je propisano da je „emiter dužan da poštuje privatnost i 
dostojanstvo građana i štiti integritet maloljetnih lica", kao i da je dužan da „objavi zvučno i vizuelno 
upozorenje za programske sadržaje kojima se može ugroziti fizički, zdravstveni, moralni, mentalni, 
intelektualni, emotivni i  socijalni razvoj maloljetnika i takve programe jasno označi vizuelnim simbolom 
tokom čitavog trajanja i emituje te programske sadržaje u vrijeme i na način za koji je  najmanje 
vjerovatno da će ga maloljetnici u uobičajenim okolnostima čuti ili vidjetT.

Privredno društvo „Crnogorski Telekom" a.d. iz Podgorice, imalac Odobrenja za pružanje AVM
usluge na zahtjev „Extra TV' br. O-AVMOD-03, u okviru svog kataloga programa distribuira TV
program „TV Pink M", emitera „Pink Internacional Company" d.o.o., iz Srbije.

Uvidom u emitovane progamske sadržaje ovog emitera, Agencija za elektronske medije Crne 
Gore uočila je prisustvo programskih sadržaja koji predstavljaju kršenje člana 7 Konvencije o 
prekograničnoj televiziji i člana 6 Direktive o audiovizuelnim medijskim uslugama.

Imajući u vidu navedeno, Savjet Agencije je dana, 15.01.2020. godine, uputio Regulatornom
telu za elektronske medije u Srbiji Obavještenje o kršenju člana 7 stav 1 Konvencije o prekograničnoj
televiziji i člana 6 Direktive o audiovizuelnim medijskim uslugama u programu „TV Pink M" (akt broj
01-30 od 15.01.2019.godine). Obavještenje je dostavljeno i emiteru „TV Pink M".

Po mišljenju Savjeta Agencije, emiter je očigledno i ozbiljno kršio pomenute standarde, time 
što je kroz različite sadržaje nedvosmisleno i u više slučajeva emitovao sadržaje koji podstiču mržnju, 
netrpeljivost i diskriminaciju prema pripadnicima crnogorske nacionalnosti.

Savjet Agencije je posebno ukazao, ali se nije ograničio, na emisije „Novo jutro", emitovane
05. i 06.01.2020. godine i dostavio je gore navedene djelove transkripta pomenutih sadržaja, kao i 
njihove snimke. Pomenuti djelovi su se odnosili na:

- dio emisije od 05.01.2020. godine, u kojem su gosti bili Olivera Miletović i Nenad Vuković. 
Sadržaj (transkript) emitovanog dijela nalazi se u Prilogu „Transkirpti".

- dio emisije od 06.01.2020. godine, u kojem su gosti bili Dejan Vuk Stanković i Aleksandar
Apostolovski.

Uvažavajući da se radi o pitanju od javnog interesa, odnosno kršenju standarda propisanog 
pomenutim međunarodnim dokumentima, na čije poštovanje su se obavezale Crna Gora i Srbija, 
Savjet Agencije je tom prilikom uputio poziv Regulatornom telu za elektronske medije u Srbiji da, u 
okviru svojih nadležnosti, preduzme neophodne radnje radi utvrđivanja odgovornosti za uočene 
nepravilnosti, kao i mjere za njihovo otklanjanje u najkraćem mogućem roku. Izražena je spremnost 
da se dostave sve neophodne dodatne informacije i zatraženo da se obavještenje o ishodu preduzetih 
mjera dostavi u pisanoj formi što prije, a najkasnije u roku od 15 dana od dana dostavljanja 
obavještenja. Naglašeno je da, ukoliko se i nakon isteka navedenog roka nastavi kršenje pomenutih 
standarda, Savjet Agencija će preduzeti mjere ograničavanja reemitovanja programa na teritoriji Crne 
Gore.

Dana 04.02.2020. godine, Savet Regulatornog tela za elektronske medije u Srbiji je dostavilo 
odgovor (akt broj 07-164/20-4 od 04.02.2020. godine, zaveden u Agenciji pod br. 01- 30/1 od
04.02.2020.godine) u kojem je navelo da je „nakon sprovedenog postupka, a na osnovu izveštaja 
stručnih službi Reguaitornog tela za elektronske medije i izjašnjenja predstavnika Pred uzeća ... 'Pink
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Internacional Company' d.o.o. Beograd -  Pink M, donelo odluku da u navedenom slučaju nisu
prekršene odredbe člana 7 stav 1 Konvencije ... odnosno da u programu Pink M emitovanim 05. i
06.01.2020. godine u emisiji 'Novo jutro' nije neprikladno isticano nasilje, niti je pak podsticana rasna 
Hi bilo koja druga netrpeljivost". Povodom navoda o kršenju člana 6 Direktive, istakli su da je 
„zakonodavstvo Republike Srbije harmonizovano sa istom u smislu obaveza koje Republika Srbija ima 
u procesu pridruživanja Evropskoj uniji, i u skladu sa odredbama Sporazuma o stabilizaciji i 
pridruživanju, ..., ta da je  pozivanje na odredbe navedene Direktive neosnovano".

Na sjednici Savjeta Agencije, održanoj 7. i 10. februara 2020. godine, Savjet Agencije je 
zaključio da je u okviru TV programa „TV Pink M", i nakon dostavljanja pomenutog Obavještenja, 
nastavljeno sa emitovanjem spornog izražavanja u emisijama „Novo jutro".

Savjet Agencije je posebno prepoznao sljedeće djelove emitovanih emisija:

- dana 16.01.2020. godine, dio „Prelistavanje" u kojem su gosti bili Dražen Ostojić,
urednik u listu „Srpski telegraf' i Bojan Bilbija - urednik politike u dnevnom listu
„Politika";

- dana 17.01.2020. godine, dio „Prelistavanje" u kojem su gosti bili Ksenija Vučić, 
novinarka i Slobodan Samardžija, bivši dopisnik lista „Politika" iz Moskve;

- dana 20.01.2020. godine, dio „Prelistavanje" u kojem su gosti bili Ljubinka Milinčić, 
glavna i odgovorna urednica srpske redakcije „Sputnjik" i Dejan Miletić, predsjednik 
Centra za proučavanje globalizacije, kao i dio „Tema jutra" u kojem su gosti bili 
Ljubiša Ristić, reditelj, Ognjen Karanović, Centar za društvenu stabilnost i Zoran 
Andelković, bivši šef Izvršnog vijeća Kosova;

- dana 21.01.2020. godine, dio „(Ne)zapaženo" u kojem je gostbio Dragan J. Vučićević, 
glavni urednik lista „Informer";

- dana 24.01.2020. godine, dio „Prelistavanje" u kojem su gosti bili Ljubinka Milinčić, 
glavna i odgovorna urednica srpske redakcije „Sputnjik" i Duško Vukajlović, glavni i 
odgovorni urednik dnevnog lista „Alo";

- dana 26.01.2020. godine, dio u kojem je gost bio Nebojša Čović, bivši šef
Koordinacionog centra za Kosovo i Metohiju;

- dana 28.01.2020. godine, dio „Prelistavanje" u kojem su gosti bili Mišel Zubenica,
Centar za međunarodnu javnu politiku i Saša Milovanović, direktor lista „Srpski 
telegraf';

- dana 29.01.2020. godine, dio „Prelistavanje" u kojem su gosti bili Vladimir Marinković,
potpredsjednik Narodne skupštine i Aleksandar Apostolovski, novinar lista „Politika", 
kao i dio „Tema jutra", u kojem je gost bio Nikola Selaković - generalni sekretar 
predsjednika Srbije;

- dana 30.01.2020. godine, dio „Prelistavanje" u kojem su gosti bili Dragan Vujičić -
novinar lista „Večernje novosti" i Boris Vuković, odgovorni urednik lista „Srpski 
telegraf';

- dana 01.02.2020. godine, dio u kojem je gost bio Dragan J. Vučićević, glavni urednik
lista „Informer";

- dana 02.02.2020. godine, dio „Prelistavanje" u kojem su gosti bili Saša Milovanović,
direktor lista „Telegraf' i Jasmina Andrić, urednica časopisa „Odbrana i bezbednost";

- dana 04.02.2020. godine, dio „Tema jutra" u kojem je gosti bio Milovan Drecun -
predsjednik Skupštinskog odbora za Kosovo i Metohiju.

Sadržaj (transkript) emitovanih pomenutih dijelova emisija „Novo jutro" nalazi u Prilogu 
„Transkirpti".

Imajući u vidu navedeno, Savjet Agencije je zaključio da se predmetnim programskim 
sadržajima vršeno podsticanje na mržnju, netrpeljivost i diskriminaciju prema pripadnicima crnogorske 
nacionalnosti. Pri tome je korišćeno pogrdno, uvredljivo ili uznemiravajuće izražavanje koje podstiče 
intenzivne negativne emocije, iskazivanje neprijateljstva ili želju za diskriminacijom, kao i
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omalovažavanje ili obezvrjeđivanje pripadnika crnogorske nacionalnosti, negiranjem njihovog 
nacionalnog identiteta. Učestalim emitovanjem (posebno naglašenim u periodu od kraja decembra 
2019. godine), emiter je pokazao namjeru da se spornim sadržajima utiče ne samo na osjećanja i 
emocije osoba prema kojima su ovi neprihvatljivi sadržaji usmjereni, već i da izazove reakciju prema 
njima, uključujući one koje mogu imati za posljedicu (cilj) izazivanje ili podržavanje nasilja.

Ne dovodeći u pitanje pravo emitera da informiše javnost o pitanjima od javnog interesa, 
emitovanim sadržajima se iz emisije u emisiju i skoro svakodnevno omogućava, podstiče i opravdava 
osjećaj negiranja, neprihvatanja i animoziteta prema pripadnicima crnogorske nacionalnosti. Time je, 
po mišljenju Savjeta Agencije zloupotrijebljeno pravo na slobodu izražavanja.

Cijeneći da se radi o pitanju od javnog interesa, čija zaštita zahtijeva sprovođenja mjera 
kojima će se suzbiti sporno izražavanje, Savjet Agencije je zaključio da je opravdano da se ograniči 
reemitovanje televizijskog programa „TV Pink M" na period od tri mjeseca. U cilju postizanja 
proporcionalnosti, imajući u vidu potrebu zabrane diskriminatornog govora sa jedne strane i slobode 
izražavanja sa druge strane, Savjet Agencije je zaključio da bi mjeru privremenog ograničavanja 
reemitovanja televizijskog programa trebalo definisati tako da se ona odnosi samo na programski 
sadržaj pod nazivom „Novo jutro".

Saglasno navedenom, Savjet Agencije je, saglasno čl. 24 stav 2. Evropske konvencije o 
prekograničnoj televiziji i članu 14 al. 14 Zakona, donio odluku o izricanju mjere privremenog 
ograničenja prijema i reemitovanja programskog sadržaja pod nazivom „Novo jutro", koji se emituju u 
okviru televizijskog programa „TV Pink M", emitera „Pink Internacional Company" d.o.o., iz Srbije, koji 
je dostupan kroz AVM uslugu na zahtjev „Extra TV", čiji je pružalac privredno društvo „Crnogorski 
Telekom" a.d. iz Podgorice.

Saglasno navedenom, Savjet Agencije je odlučio kao u dispozitivu ovog Rješenja.

Ovo rješenje će biti objavljeno na veb-sajtu Agencije za elektronske medije www.aemca.org.

Ovo rješenje stupa na snagu danom donošenja.

PRAVNA POUKA

Ovo rješenje je konačno i protiv njega se može pokrenuti upravni spor pred Upravnim sudom 
Crne Gore, u roku od 30 dana od dana prijema rješenja. Tužba se podnosi u tri primjerka, sa dokazom
o uplati 10,00 Eur sudske takse na žiro-račun broj 832-11521-69, shodno tarifnom broju 16. Zakona o 
sudskim taksama.

Predsjednik

Dostavljeno:
Privredno društvo „Pink Internacional Company" d.o.o.
Privredno društvo „Crnogorski Telekom" a.d.
Regulatorno telo za elektronske medije u Srbiji
Delegacija Evropske unije u Crnoj Gori
Direktor Agencije za elektronske medije
Sektor za pravne i ekonomske poslove
Sektor za monitoring
Arhiva
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Prilog: „Transkripti“ 

TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro (Prelistavanje) 

Datum emitovanja: 05.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 07:00:25 do 07:29:30 

Gosti: Olivera Miletović, Nenad Vuković 

Voditelji: Predrag Sarapa i Irena Jovanović 

Voditeljka: Štampu prelistavamo sa koleginicom Oliverom Miletović i predsednikom lobista Srbije 
Nenadom Vukovićem, dobro jutro i dobro došli. 

Voditelj: Mnogo toga vidimo na našim stranama što ne možemo, iskreno, da ne komentarišemo, 
ali ono što je dominantno to je, jučerašnje, mnogi kažu istorijsko obraćanje presednika Srbije 
Aleksandra Vučića Srbima, ne samo u Crnoj Gori, nego i regionu, pa bi krenuli sa tim i od 
naslovne strane „Večernjih novosti“. Evo „Večernje novosti“, naslovna strana: Sramni potez 
Podgorice – „Milo zvao NATO jer Beograd brani Srpsku pravoslavnu crkvu“; „Predsednik ipak 
na Badnji dan ne ide u Pljevlja“; „Vlast DPS od Alijanse tražila zaštitu zbog podrške Srbije 
vernicima – Vučić kategoričan: „Sve institucije našeg naroda podržavaćemo deset puta više“. 
Dal’ je ovo realno ili stvarno sanjam? Možda priželjkuju bombardovanje Srbije? 

Miletović: Pa realno je, realno je, da, odslušala sam i odgledala govor predsednika Vučića i 
činjenica je da su svi oni koji stvari posmatraju sa srpskog stanovišta bili više nego zadovoljni 
tim govorom. Mi, grešimo ako mislimo da NATO ne vodi računa o onome što se dešava... 

Voditelj: ...O otimanju srpskih crkava... 

Miletović: Naravno, ta priča sa crkvama ima širi zahvat, znamo u Ukrajni da je taj posao, uslovno 
rečeno, završen tako što je proglašena nezavisna, a ovo sa Crnom Gorom nije, naravno, od 
juče, on ima svoj kontinuitet, ne samo od 2006, kada su proglasili nezavisnost, a opet iz 
razloga da Srbija ne izađe na more i bilo je jasno da iza toga stoje stranci. Danas je potpuno 
jasno da iza ovog zahteva Mila Đukanovića stoji NATO, ne bi bio tako siguran i ne bi bio tako 
rešen u tome da istraje i kažem to ima veze, naravno, sa tom čitavom pričom oko 
pravoslavlja, oko uticaja Rusije ovde, mislim da će biti prilike i za to, ali ono što je dobro jeste 
što je juče predsednik, rekla bih, eksplicitno rekao da će Srbija podržavati Srbe u Crnoj Gori i s 
tim u vezi mnogi su komentarisali da je to mešanje, naravno, te AVNOJ-evske granice takve 
kakve jesu, ti koji smatraju da se Srbija meša u unutrašnje poslove Crne Gore, insistirajući na 
AVNOJ-evskim granicama nisu poštovali kad je u pitanju Kosovo i Metohije, jer su priznali 
Kosovo i Metohiju kao nezavisnu državu. 

Voditelj: U našem slučaju sve je dozvoljeno, jel’ tako? 

Miletović: U našem slučaju sve je dozvoljeno i mislim da moramo biti spremni na to, što bi rekao 
Njegoš: „Neka borba bude neprestana“, dakle, u duhovnom smislu, rat nikad ne prestaje... 

Voditeljka: ...I evo ta neprestana borba što se tiče sinoda Srpske pravoslavne crkve i saopštenja 
koje je izdato, kažu: „Puna podrška mirnom hrišćanskom otporu naroda nepravdi“... 

Miletović: ...Da... 

Voditeljka: Dakle, mi od početka znamo i čini mi se da kada je sve ovo počelo usvajanjem 
Zakona o slobodi veroispovesti u Crnoj Gori, predsednik Srbije kazao da se država Srbija ne 
meša u unutrašnje pitanje, izražava naklonost prema potrebama svog stanovništva koji je, 
procentualno, dakle, najveće, jel’ u Crnoj Gori. Juče se oslonjao i na priču o Ohridskom 
sporazumu, dakle, o tome kako je albanski jezik ravnopravan u Severnoj Makedoniji, a da, 
recimo se to u Crnoj Gori ne dešava. Dakle, to su samo neke od fakata sa kojima se 
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suočavamo da bismo zauzeli pravilan stav u vezi sa svim ovim. Kako je Vaše mišljenje, dakle, 
šta su dalji potezi? 

Vuković: Da vam kažem, činjenica je da Srpska pravoslavna crkva jedna od ustanova koja uživa 
najveći ugled i poverenje u srpskom narodu u celini. I ovo što smo malopre konstatovali, a 
nismo prvi put to konstatovali da ta nejednakost aršina sa kojom se susrećemo, da tako 
kažemo od kad je počeo raspad Jugoslavije, da ono što je, neko je to već rekao „Quod licet 
iovi, non licet bovi“, odnosno da ono što je dozvoljeno drugima nije dozvoljeno nama. Kada su 
u pitanju aršini, Jugoslavija može da se cepa, onda na primer, Bosna ne može. Onda Srbija 
može da se cepa, da joj se uzme Kosovo, ali su onda granice Kosova nepovredive. I to je 
prosto nešto što je u razgovoru sa strancima i sa kompetentnim strancima, oni prosto ne 
znaju da brane i uvek se setim onoga (nerazumnjivo) peloponeskoga rata gde je stanovnicima 
ostrva Milos, Atinjani otvorili – Nemojte se pozivati na pravo i na demokratiju, to je za velike i 
jake, za male je da slušaju. Da slušaju i da se poviniju. Međutim kada smo na terenu ovog 
našeg regiona i Balkana, Srbi nisu baš tako mali i ne treba da dozvole, ni na koji način, opet 
govorim o mirnim demokratskim, političkim svestima ne treba da dozvole da njihovi interesi 
budu, na taj način, gurnuti pod tepih i da samo njima ne bude dozvoljeno da o tim svojim 
interesima brinu i da ih zaštite. Ovde je čitav niz naroda ili nacija ili država, novim država, da 
tako kažem, izgradio svoj identitet na razlikama u odnosu na Srbe ili na nekom neprijateljstvu 
i protiv stavu i nije nikakva tajna i nije teško primetiti da se oni mnogo više bave nama, nego 
što se mi bavimo njima. Ali kada dođe do toga da je narod ugrožen da mu se negira identitet, 
to je vrlo, vrlo jedna stvar koja ne može se dozvoliti da tek tako prođe i prosto mi je licemerno 
i već smo o tome govorili da se Srbiji smao uskraćuju prava da pokaže zabrinutost na jedan 
normalan i demokratski način, human način. Brigu o svojim sunarodnicima, tamo gde oni žive, 
gde su autohtoni, gde imaju svoju istoriju, svoje nepokretnosti itd. 

Voditeljka: I normalno bi bilo da postoji i budućnost. Imate danas intervju u „Novostima“... 

Voditelj: ...Da, Slavenko Terzić: „Srpski narod rasparčavaju, to ugrožava ceo Balkan, danas 
stvaraju novi identitet Crne Gore na nasilnom odnarođavanju Srba“. To je jedna od teza, a 
drugu stvar koju možemo da primetimo da je na Balkanu stvorena neka kao što su najavljivali 
ranije, od Haradinaja, do ovog njegovog Veseljija i ostalih, antisrpska koalicija. Čini mi se da je 
na delu stigmatizacija Srba iz Srbije. Od Hrvatske do dela bosansko-muslimaske federacije, 
tamo bošnjačkog, kakve već, bošnjačko-hrvatske, muslimansko-hrvatske Bakira Izetbegovića. 
Kad povučemo te linije, do Crne Gore, Kosova i dela Makdonije. Okruženi smo psihopatama 
koji neprijateljski, do kraja, izražavaju stav prema Srbiji i Srbima. 

Miletović: Kod nas je okruženje uvek bilo neprijateljsko... 

Voditelj: ...Pa ne, moram da kažem psihopate... 

Miletović: ... Pa dobro, istorija nas uči, kako da kažem, istorija ne samo da je učiteljica života, 
nego ta prošlost zaista dugo traje. Mi smo uvek bili okruženi neprijateljima, kako da kažem, 
neprijateljskim komšijama... 

Voditelj: ...Ali ovo su novostečeni neprijatelji iz raspada bivše Jugoslavije, ljudi koji su i narodi 
koji su, hajd da kažem, građani te države živeli sa nama, jel’ tako? 

Miletović: Pa dobro, sad je to duga priča... 

Voditelj: Mnogi se afirmisali u Beogradu, stekli slavu ovde i sad... 

Miletović: To je duga priča vezano za integralno jugoslovenstvo i za činjenicu da je srpski narod 
ušao u tu državnu zajednicu, oprostivši genocide, izašla je Srbija kraća Brozova nego 
Hitlerova, da je Hrvatima oprošten genocid... 

Voditelj: ...Bez naroda smo izašli... 

Miletović: ... da su izašli veći i da je to jedna država koja je bila nacistička, međunarodno 
priznata, imala je ugovore sa raznim zemljama koje nije kažnjena. Naprotiv, ona je nagrađena 
i tako dalje...  

Voditeljka: ... I tu se nastavlja... 
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Miletović: ...Ovo su danas računi te AVNOJ-evske, takve kakve jeste Jugoslavije i u tom smislu 
se ništa ne menja, zato sam i citirala Njegoša, dakle, dobro i zlo vode večitu borbu. 

Voditeljka: ...Neka bude borba neprestana, ali ovde kaže akademik Slavenko Terzić, ne samo 
AVNOJ-evska Jugoslavija „Neke zemlje žele reviziju prvog ballkanskog i oba svetska rata“. 
Dakle, mi se suočavamo sa situacijom u kojoj pokušavamo mirnim i diplomatskim sredstvima 
da dođemo do nečega. Juče je predsednik Srbije kazao da je njegova odgovornost da ne 
podgreva razmirice koje su se pojavile već da se nekako podrže ovi mirni protesti, ali protesti 
će se nastaviti. Dakle, kako oni mogu da doprinesu rešavanju trenutne situacije? 

Vuković: Nama geopolitika uglavnom nije bila prijatelj i mnogo je teže znate pokušavati da 
nađete svoj politički i međunarodni, međudržavni identitet nego kada se utapate u neku veliku 
silu ili neki veliki entitet i prosto nemate svoju politiku, nego vodite njegovu. Kada se radi o 
ovim protestima, koji su masovni, koji su dirljivi, po ovoj hladnoći. Vidi se da su spontani i 
zaista nije nikako u negativnom smislu događanje naroda, nego je prosto jedno pokazivanje 
političke volje. Crna Gora je u teškoj situaciji. To su naši, do juče pripadnici iste države, 
dobrim delom naši sunarodnici, oni koji nisu, možda nisu neprijateljski raspoloženi prema 
Srbiji, osim jednog veoma malog dela i mislim da se to i sada vidi. Videti te ljude koji zaista 
ničim... Mogu samo da imaju probleme zbog toga što su izašli, koji se tamo i smrzavaju i 
bivaju napadnuti. Znači, prosto su... 

Voditelj: Sinoć je bio jedan incident... Da je jedan napad na ajde da kažemo, jednog građanina 
koji je tamo učestvovao u tom protestu. Znači, bilo je baš onako grozno. Gađan je nekim 
kamenjem i tako dalje, gađali su i kamenicama... 

Vuković: Zato što ljudi koji su protiv, koji prate ovu nesretnu politiku Mila Đukanovića, kad 
moram da izgovorim, smatraju da imaju legitimitet, da su oni na državnom poslu, da tako 
kažem. Ali čak i ta svest im ne dozvoljava... Oni će probati možda da organizuju neke 
kontramitinge i tako dalje, ali ovo izražavanje narodne volje je zaista spontano i u dobroj meri. 
Znate, desi se 20.000 građana, to je za Crnu Goru kao 200.000 ovde. Drugo, zaboravljamo u 
ovim razgovorima, jako je živo to tkivo i to prijateljstvo, rodbina, kulturne veze. Oni su dosta 
okrenuti ka Beogradu, ne znam mislim da i ove emisije ništa manje se ne gledaju i u Crnoj 
Gori, ako ne i više nego što se gledaju kod nas. Oni osluškuju šta se ovde dešava. I ne treba 
te ljude odgurkivati i ta zastava... 

Voditelj: Naravno. Niti bilo kakvu... Ali ono što je važno, prvi put je reagovano na ovaj način, kao 
što se moralo reagovati možda i ranije. Pa je predsednik Vučić progovorio o nečemu što nije 
pre bila tema, da. Slavili su „Oluju“, priznali Kosovo, to su sve neprijateljski akti prema Srbiji. 

Vuković: Mada ne misle da mi to ne vidimo, zaista. 

Miletović: Da. Ali šta je tu važno. Pomenula sam 2006. kada je Crna Gora proglasila nezavisnost.  

Voditelj: Izrazito neprijateljska elita na vlasti u Crnoj Gori koja je usmerena ka srpskom narodu i 
Srbiji. 

Miletović: Jeste. I srpski narod je tamo ugrožen. Setite se profesora iz nikšićke gimnazije, koji su 
odmah dobili svi otkaze jer su odbili da predaju na crnogorskom jeziku. Tada naša država 
apsolutno ništa nije uradila za te ljude. Najmanje što je mogla da uradi jeste da im obezbedi 
mesečne plate. Neki od tih profesora danas predaju u Albaniji. Pomenuti Slavenko Terzić, on 
je bio mislim, svi znamo da je taj referendum, mislim da Ustav nije poštovan, kako je Crna 
Gora proglasila nezavisnost, on je bio predsednik Pokreta ovde, te 2006. godine. Svedok sam, 
ne samo kao novinar, nego kao aktivni učesnik, država ništa nije uradila da se nešto više 
uradi. Bilo je svima jasno da je to volja zapada, da je to volja tih struktura koje su inače 
Jugoslaviju prebacile u tu državnu zajednicu, pa oročili na tri godine, pa nezavisna Crna Gora. 
A sve sa željom upravo da se rasparča srpsko nacionalno tkivo, da Srbija ne izađe na more i 
da od prve srpske države, a to je Zeta, dakle, to je svima nama naša matica, pokuša da stvori 
ono što je pokušao Milo Đukanović ovim Zakonom. Ne samo da odvoji, da asimiluje to 
stanovništvo, nego da odvoji i crkvu koja je zapravo najduža institucija, 800 godina. I kad 
nismo imali državu, mi smo imali crkvu. 
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Voditelj: Dobro, evo napravili su državu, odvojili su se, ušli su u taj NATO pakt, priznali su 
Kosovo, slave „Oluju“, uskoro će da slave sa ustašama i klanje u Jasenovcu verovatno, ali 
ćutali kao da mržnja prema Srbima i Srbiji kada se to... 

Voditeljka: Zašto ovakva reakcija na to? 

Vuković: Kada govorimo o Crnoj Gori, mi govorimo u stvari o delu svog bića. I ti ljudi su tamo u 
dosta teškoj situaciji. Ovo neprijateljstvo je jedna isfabrikovana stvar. Mislim da se to, 
pomenuo sam ove proteste, mislim da ima veoma malu podršku, u suštini nema sadržinu. Svi 
ti događaji, to su događaji iz zajedničke istorije i ti ljudi koji se imenuju kao nekakve perjanice 
i korifeji, nekakve antisrpske misli su u stvari, to su bili dinastički sukobi, ili politički, ili borba 
za vlast, nije imalo veze sa ovim... U 21. veku kada bi nacije trebalo da dobijaju druge 
značaje, mi imamo nekakvu etnogenezu, stvaranje i formiranje novih nacija. Mladi se već 
dugo vreme, o tome se govorilo i u govoru predsednika, mladi se već dugo vaspitavaju na 
razlikama i na suprotstavljanju nekih identiteta. S tim što je to kod Crnogoraca dosta 
komplikovanije, jer svi oni imaju nekakve dve-tri ličnosti. Jednu, kada razgovarate s njima 
prvatno, jednu kada su na poslu u javnom sektoru, a jednu kada dođu ovde. Ali, ono što je 
vrlo važno, mislim da je to neki lajt motiv, ili poruka i onoga što smo juče čuli, znači da Srbija 
mora da bude i ostane jaka. Da ima jaku kulturu, jaku prosvetu, jaku državu, jako zdravstvo. 
Jer svi ti ljudi, nemojte zaboraviti i sa Kosova i iz Crne Gore i iz Republike Srpske hvala bogu, 
dolaze do Srbije i da se leče, i na koncerte i na književne večeri. Čak i kad se o narodnoj 
muzici radi, dok nešto ne uspe u Beogradu, ne sluša se ni u regionu. 

Voditeljka: I to bi tako trebalo i da ostane... 

Vuković: Na jedan mudar način. Kao što mislim da na mudar način treba i Zapadu predstavljati, 
bez obzira što su maske pale i što je potpuno jasno koga oni podržavaju i šta im odgovara. Ne 
odgovaraju im jake institucije i integrativne srpske, ali pitanja svojine, pitanja religijskih 
sloboda, pitanja nacionalnih, verskih, manjinskih prava, to su stvari na koje oni ne mogu i ne 
smeju da ostanu gluvi, nemi i slepi, kada se na pravi način ističe. 

Voditeljka: Mislite na evropsku zajednicu? 

Vuković: I na evropsku zajednicu i na Ameriku isto tako. 

Voditelj: Imamo jednu šokantnu vest juče. Šokantnu. Pa šokantnu, a znali smo da je tako. 
Dokumenti o sukobima iz jula 1995. godine ugledali svetlost dana. „Britanci potvrdili“, pišu 
takođe „Novosti“, „Muslimani izazvali napad na Srebrenicu“.  

Voditeljka: Kažu da je bila isprovocirana. 

Miletović: To znači da nije bilo genocida. To što nije bilo namere, nije bilo ni genocida.  

Voditelj: Da li ovde spada, Olivera, osnovna ideološka potka o Srbima kao zločincima? 

Miletović: Pa naravno, jer ako nema namere, nema ni genocida. Ali to je tu vrlo zanimljiva Velika 
Britanija, koja je insistirala na onoj Rezoluciji koja nije prošla. Rezoluciji o usvajanju... 

Voditelj: Genocida... 

Miletović: Jeste, jeste. Dakle, oni su njih stvorili. Mislim, stvari treba nazvati pravim imenom. I 
UČK i HOS i sve te paravojne formacije. I znam, i razbijanje Jugoslavije, sve su to oni 
organizovali. Znate, Britanci su znali da nije bilo genocida, dokumenta su otvorena, ona se 
nlaaze na zvaničnoj stranici. Ali su insistirali na tome da su Srbi učinili genocid. Zašto? Jer, ako 
Srbi budu odgovorni za genocid i za raspad Jugoslavije, onda se amnestiraju istinski pravi 
zločinci. Dakle, oni koji su razbili državu, i pre svega ovaj što je rekao da je ispunio svoju 
obavezu, uvek volim da ga naglasim, pošto on je jedan od potpisnika, vezano za Crnu Goru, 
taj što je stavio ruku i zakleo se kao predsednik Jugoslavije. Sarapa me gleda čudno. 

Voditelj: Koji? Gospodin Stipe Mesić? 

Miletović: Jeste. Ispunio sam svoj zadatak, Jugoslavija ne postoji.  

Voditelj: Počasni građanin Podgorice.  

Miletović: Jeste. Kao i Hašim Tači. 
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Voditelj: Čovek koji hvali Jasenovac i klanja u njemu, čovek koji je ordinarni ustaša, koji peva 
ustaške pesme po Australiji, je počasni građanin Podgorice.  

Miletović: Ali samo ta njegova rečenica: „Obavio sam svoj zadatak“. Dakle, on je imao zadatak 
koji je obavio. A posle te rečenice, došlo je do progona i svega ostalog. Dakle, taj i takav 
Stjepan Mesić je danas potpisnik ove peticije o mešanju Srbije, zabranjuje se ulazak 
predsedniku Srbije, ali je istovremeno on počasni građanin. Sad govorimo o tom neotitoizmu, 
odnosno antisrpstvu. Edi Rama, Hašim Tači, oni su počasni građani Ulcinja. Dakle, došli smo 
do paradoksalne situacije, da prva srpska država, crkva koja je tu državu i stvorila, evo 
izvinjavam se završiću, su nepoželjni u Crnoj Gori. A da istovremeno oni koji su vršili etnička 
čišćenja su počasni građani.  

Voditeljka: Zapravo, pričamo o gotovo dnevnoj politici na pitanjima koja drže biće jednog 
naroda. Ali moram samo da vas pitam i to da, ako se sada vratimo, dakle, na ovu situaciju 
zašto je taj dokument o Srebrenici sada i, dakle, potpuno nam je jasno zašto je bila druga 
teorija da se zaštite, odnosno da se sklone pravi krivci. Zašto sada? Zašto u ovom trenutku? 

Vuković: Da vam kažem, Britanija nema, to je njihova sentenca, nema saveznike, ima samo 
interese. Ono što je meni zanimljivo, da mi ne prestajemo da se čudimo, u najmanju ruku, da 
ne kažem od Berlinskog kongresa, ali od stvaranja prve Jugoslavije i tako dalje Srba, Hrvata i 
Slovenaca, mi ne prestajemo da se čudimo kako to da nas neko ne voli i kako to da ima svoju 
agendu koju sprovodi vrlo ovako uporno. Mislim, ovo i kada se radi o ovoj Rezoluciji i o 
svemu. Ovo nije, da tako sportskim rečnikom, ovo nije sprint, nego je maraton. I treba 
izdržati. Na primer, pomenuo bih Nobelovu nagradu Petru Handkeu, koja je jednim delom i 
obeležila prošlu godinu. Treba zaista imati, ne verovati, nego zaista se ponašati kao da istina 
mora da dobije svoje pravo mesto i da mora da se čuje. Vidite da smo stalno na terenu, da se 
neke marketinške, lobističke, u lošem smislu ili kakve god hoćete o nama klevete stvaraju. I 
da smo čak i zakonskim propisima u mnogim zemljama i na nivou Evropske unije pokušava se 
da nas se prisili da mi na to pristanemo i da više na to ne odgovaramo. To je naravno 
nemoguće. Nije ni ljudski, nije ni istorijski i naravno da je nešto nemoguće. Ali, spomenuo 
sam Handkea... 

Voditelj: Zamislite da se nađete na istoj peticiji, vaš potpis da se nađe zajedno sa ovim Mesićem.  

Vuković: To je jedna... 

Miletović: To je ista kuhinja... 

Vuković: To je ta jugoslovenska neka priča, gde je jedino dozvoljeno i poželjno biti antisrpska...  

Voditelj: (nerazumljivo) 

Vuković: Znam, znam o čemu govorim. Ona antisrpska retorika koja je imala toliko 
(nerazumljivo). Ali hoću da kažem, svako pregnuće, evo negde sam skoro pročitao ono pismo 
Anđe Petrović Tolstoju, vezano za Aneksionu krizu. Znači, najobičnije pismo jedne mlade žene 
iz Srbije, s početka veka, znamo kada je bila Aneksiona kriza, koja je na to dobila od njega 
odgovor i da tako kažem, inicirala ga da napiše jedan velik tekst prosrpski o aneksiji Bosne i 
Hercegovine, šta sve to za Srbiju predstavlja. To je sve u korpusu ove priče o srpskom, da 
tako kažem, stradanju. Podsetiću vas i na onu moju priču, možda sam već dosadan, znači mi 
smo smatrali da smo istorijski u pravu i da nam se nešto duguje, zbog svih naših žrtava i 
našeg ispravnog pozicioniranja i zbog toga smo mnoge stvari propustili da na pravi način kao 
država i kao nacija ispostavimo i realizujemo kao zahtev. Ovi su ljudi još od doba 
Austrougarske ove države, imali su svoja savezništva, imali su ideju kakao da ih ostvare i bili 
su, da se tako izrazim, vični tom laktanju i zauzimanju stavova prejakim izrazima i svemu što 
je vodilo do toga da se oni mnogo bolje prepuštajući svoje politike u ruke velikih sila, mnogo 
bolje pozicioniraju od nas koji smo prvo smatrali da smo u pravu, drugo nastojali da imamo 
nezavisnu politiku i sve nas to dosta košta, što ne znači da... 

Voditeljka: Vi očekujete pravdu. 

Od 07:24:33  
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Voditelj: Taj genocid koji je počinjen definitivno u „Oluji“ koja je možda najbliža genocidu po 
definiciji. Vidite, taj Stipe Mesić koji je rekao „Ja sam svoj zadatak ispunio... Nema više 
Jugoslavije.“ Taj Stipe Mesić je rasističke izjave davao i pre nego što je poslao to što je 
poslao, te je rekao Srbima u Hrvatskoj „Ponesite na svojim opancima zemlju koju ste doneli“. 
Najavio to proterivanje, klanje i ubijanje ljudi koji su autohtoni na svojim ognjištima. Kako s 
njim neko može da potpiše uopšte peticiju to mi nije jasno. Da neko s njim da se nađe na 
istom...(nerazgovjetno). 

Miletović: Mislite od naših? 

Voditelj: Da. Da na istom parčetu papira sa tim nacistom, fašistom, ustašom, rasistom. Sa njim 
neko da potpiše nešto? Ja to ne razumem. 

Vuković: To je autošovinizam.  

Miletović: Autošovinizam je na snazi već nekoliko decenija ovde. To je isti centar, imaju iste 
mentore i na isti način deluju tako da... 

Vuković: Mi smo se nekada navikavali da verujemo zapadu kad smo smatrali da smo mi pod 
nekom možda blažom ili komfornijom, ali gvozdenom zavesom. Mi smo pratili šta piše 
zapadna štampa, gledali vesti i onda smo 90-ih doživeli taj šok da naši argumenti ne da nisu 
bili prihvaćeni nego nisu bili uzeti ni u razmatranje.  

Voditeljka: Ili su izvrgnuti vrlo često kao što smo i sad imali pisanje Associated Press-a povodom 
situacije u Crnoj Gori.  

Od 07:27:20 

Voditeljka: Vi ste rekli da se s vremena na vreme dogodi narod i da se po raznim pitanjima je l’ 
može dogoditi narod. Srpska crkva se jasno ograđuje moleći da se ova situacija koja je 
duboko tradicionalna ne koristi za političke poene... 

Miletović: Crkva je narod, to je prva stvar. Dakle, crkva nije ni patrijarh, ni vladike, crkva je 
narod to je osnova. Naravno, oni su oni koje mi poštujemo i čije reči slušamo. Ovo je 
dešavanje naroda. To što se desilo u Crnoj Gori su duboko, to su dubinske, ontološke stvari... 
E sad tu postoje zloupotrebe. Mislim, meni je zaista... 

Voditelj: Paralelno sad, ima svakakvih tvrdnji, raznih stereotipa, predrasuda i pokušaja 
manipulacije sa tim... 

Miletović: Pokušaja zloupotrebe biće u svemu, kao... u svemu postoje te zloupotrebe. Verovatno 
da postoje neke političke partije koje žele iz čitave ove situacije da izvuku korist. Ali je suština 
da zločin nad Srbima u Crnoj Gori traje u kontinuitetu od 2006. godine kada smo dozvolili da 
se Crna Gora otcepi i kada smo dozvolili da taj narod živi tamo kako živi. I on je trpeo do 
trenutka kada su hteli svetinje da mu oduzmu, jer crkva, crkva je ona koja je stvorila državu. 

Vuković: Ima tu stvari, ima ljudi koji se nacionalno osećaju kao Crnogorci, a takođe su vernici 
Srpske pravoslavne crkve. Ima ljudi koji su ateisti, ali su bliski Srbiji ili su srpski opredeljeni. 
Znači, zbog svega toga odnos treba da bude delikatan. Ono što meni smeta to je stav da ako 
je neko prosrpski orentisan ili opredeljen kao Srbin u Crnoj Gori mora automatski da je 
anahron, da nije za evropske vrednosti i tako dalje, i tako dalje.  

Voditelj: Ili da se proglašava kao neprijatelj Crne Gore, ali tu ćemo da stanemo, jer evo i naše 
vreme ističe. A i velika je tema. Ne bismo hteli da bilo šta podstičemo, što može da liči na neki 
konflikt ili sukob. Znači, pozivamo na smirivanje tih strasti.  

Voditeljka: Pa mislim da smo naparavili jednu analizu, jer to su teme... 

Miletović: Smirivanje strasti je samo povlačenje zakona i to je jasno.  

Voditelj: Tako je.  
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TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro  

Datum emitovanja: 06.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 07:09:43 do 07:21:54 

Gosti: Dejan Vuk Stanković, Aleksandar Apostolovski 

Voditelji: Predrag Sarapa i Dejana Paunović 

 

Apostolovski: Kada gledamo ovaj događaj u Crnoj Gori Hajde recimo da zamislim, 
pretpostavljam da ćemo razgovarati i o tome, pretpostavimo sad da je recimo Srbija donela 
Zakon o slobodi takve veroispovesti, da izvrši recimo pokušaj državnog intervencionizma nad 
konfesijama, da isprebija velikodostojnika neke od crkava, daleko bilo da pokuša da uhapsi 
glavnog urednika portala, kao što se to desilo sinoć, oni su uhapsili ali … zamislite da se to 
desilo kod nas, i onda se ponekad zaista pitam kad pogledamo takvu vrstu standarda i 
stereotipa o srpskoj krivici, ponekad se zaista pitam ko je članica Evropske unije…  

Voditelj: Kad smo već na terenu Crne Gore, moramo tu i da budemo - Srpski Telegraf, naslovna 
strana: oni hoće rat braće, crna lista Milove bande u Srbiji, kaže Srpski Telegraf, zovu ih 
bandom… Potrebno je provjeriti sve koji se izjašnjavaju kao Crnogorci a zgrću pare u Srbiji, 
radnici službe samo da unište Srbe u Crnoj Gori, mnogi kažu da su potpisnici ovoga apela 88, 
gde se našao i ustaša Mesić, koji se i hvalio da je ustaša koji je pevao ustaške pesme po 
Australiji, koji je govorio da Srbi ponesu na opancima zemlju koju su doneli koji je hvalio 
Jasenovac kao maltene mesto spasenja, kada tamo neko dođe on je maltene spasen, u 
Jasenovcu… Takav ustaša je počasni građanin Podgorice i potpisnik tog apela osamdeset i 
dvoje, troje. Sramota je naći se na listi sa takvim idiotom u istoj peticiji… 

Vuk Stanković: Pa znate šta, svačije pravo je da se nađe na kojoj god hoće peticiji, s tim što ova 
peticija ne znam šta brani. Ovo je peticija koja brani jedan necivilizacijski zakon, zakon 
kojim se narušava jedno od fundamentalnih prava, pravo svojine. Koliko sam ja 
slušao ozbiljne istoričare u medijima poslednjih dana, ni ateistička komunistička 
ideologija, ni Osmansko carstvo, nisu takve stvari radile kakve propisuje ovaj 
zakon, koji je donet u Crnoj Gori, koji se zove paradoksalno Zakon o slobodi 
veroispovesti. Tako da ta sramota koja sledi zajedno sa potpisom na tu peticiju je 
sramota individualno tih ljudi.  

Voditeljka: Ovaj apel 88, zapravo desetine njih, tih intelektualaca iz regiona krive Beograd za 
kriznu situaciju u Crnoj Gori… 

Voditelj: Paradoksalno da se Srbija optužuje za nešto sa čim nema nikakve veze…  

Voditeljka: … i Vučić se optužuje za sve i svašta… 

Vuk Stanković: Srbija se optužuje za zakon koji je donela Skupština Crne Gore, neverovatno 
nešto… 

Voditelj: Šta očekujete od Mesića koji je potpisnik toga, šta on drugo može da misli, on je vođa 
te grupacije… 

Vuk Stanković: Vi ste sami rekli, Mesić je dobio različita priznanja od Crne Gore, on je 
učestvovao aktivno u razbijanju Jugoslavije, podrška ovom režimu Mila Đukanovića, koji je 
takođe učestvovao u razbijanju Jugoslavije, je li, to je pretposlednja samoproglašena i 
prihvaćena međunarodna nezavisnost, i ustvari podrška Mesićevom projektu. I Mesić i Kučan… 

Voditelj: …i svi potpisnici toga tela su sledbenici ustaše Mesića… 

Vuk Stanković: Pa ne samo njega, svih onih koji su se otcepljivali od Jugoslavije. Dakle ako to 
gledate, to je vrlo dosledno, gledati spisak tih ljudi, govorimo o političarima, ja ne govorim o 
ovoj lakoj konjici u medijima koja to prati, dakle ako govorite o tim političarima, oni svi u 
stvari potpisujući ovaj apel kojim se brani režim Mila Đukanovića, oni svi na neki način brane 
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svoj legat politički, i Kučan i Mesić i ovi ostali iz bivših jugoslovenskih republika, oni slede 
svoju liniju oni su razbijali Jugoslaviju 

Voditelj: Zamislite Haris Svilajdžić… 

Vuk Stanković: … i on, i Bogić Bogićević… 

Apostolovski: Tako je… 

Vuk Stanković: Ako pogledate tu listu, na vrhu te liste… 

Voditelj: On je islamski terorista, jedan fundamentalista, Haris Svilajdžić je odgovoran za 
mnogobrojne zločine… 

Vuk Stanković: To su političari iz devedesetih godina, koji su učestvovali u procesu razbijanje 
Jugoslavije i otvarali put rasplamsavanju rata na prostoru bivše Jugoslavije. I oni naravno ovo 
podržavaju jer su to oni radili, kako da kažem to logično sledi. Druga stvar su ovi, ovaj neki 
dodatak tome, ti neki pod znacima navoda ili bez znaka navoda, intelektualci koji su protiv 
svega pa su onda i protiv Srpske pravoslavne crkve u Crnoj Gori. Ali oni se ne računaju, tu su 
politički inspiratori ključni i jasno mi je tu ideja zapravo koja je. Oni brane svoje nasleđe, 
nasleđe ratova, nasleđe moralne katastrofe… 

Voditeljka: Imamo situaciju Saveza za Srbiju koji okrivljuje Vučića i Đukanovića da vode 
orkestrirani medijski rat i da pokušavaju time da očuvaju svoju vlast. Mislim ovaj stvarno 
neverovatno… 

Voditelj: Teorija zavere koja već zadire u psihopatologiju, ovo je teško razumeti. Za to nam treba 
nekoliko ustanova psihijatrijskih, ne psihijatara… 

Vuk Stanković: Uskoro ćemo pričati da je Aleksandar Vučić kriv za klimatske promene… 

Apostolovski: Jeste. Pomenuli ovaj apel 88, meni je izuzetno značajan apel akademske javnosti 
koji upravo se protivi donošenju ovakvog zakona o slobodi veroispovesti i koji je potpisao 
predsednik SANU, Vlada Kostić, jedan od najvećih intelektualaca… 

Voditelj: Ovaj apel 88, mnogo je tu raznih agentura, ljudi koji za to primaju pare, neki su se 
mnogo obogatili, ono što smo čuli, malo ih je ova Agencija za nacionalnu bezbjednost 
podstakla da potpišu tu peticiju sa svim onim ustašama fundamentalistima… 

Vuk Stanković: Pa odakle je ta agencija, iz Zagreba ili iz Podgorice? 

Voditelj: Njima su šefovi u Zagrebu a oni su iz Podgorice, a šefovi su im u Zagrebu a oni stoluju 
u Podgorici, kao supervizor i njihove nezavisnosti… 

Apostolovski: Ja bih se samo vratio na ovaj apel akademske javnosti koji upravo ovo osuđuje, 
ovo donošenje ovog zakona o slobodi veroispovesti, obzirom kako ga je potpisao u svoje lično 
ime predsednik SANU ali još nekoliko uglednih profesora među kojima se nalaze i oni koji se 
ne slažu sa politikom i oštri su kritičari politike Aleksandra Vučića, upravo dolazimo do toga da 
ohrabruje činjenica da dakle postoji osnova za formiranje jednog šireg konsenzusa kada su u 
pitanju ključni državni i nacionalni interesi, što svakako jeste zapravo ispravka ovakvog 
zakona, koji se protivi svim evropskim standardima i protiv koga su se izjasnili i papa Franjo i 
Vaseljenski patrijarh i Venecijanska komisija. Evo tako da, kada smo govorili ovom 
(nerazumljivo) u srpskom društvu mislim da ovaj apel akademske javnosti izuzetno ohrabruje i 
ponavljam pokazuje da postoji osnova za barem minimum društvenog konsenzusa kada su u 
pitanju ključni nacionalni interesi… 

Voditeljka: Ja moram da vas pitam, evo Crna Gora po svaku cenu želi da formira svoju kulturu, 
svoj jezik, svoju crkvu, kakav je to Milo Đukanović kao političar? Ja recimo od kad znam za 
sebe, ja imam 32 godine, nije malo, ja jedino znam za Mila Đukanovića kao lidera Crne Gore, 
to je prosto ceo jedan život. Je li to diktatura ili šta? I pamtim Momira Bulatovića… 

Voditelj: … i možda imaš šanse, mlada si, pa imaš šanse da dok, ima šanse da za koju godinu, 
mi možda nećemo doživeti da on ne bude na vlasti al ti hoćeš… 

Aposolovski: On je najdugovečniji evropski vladar, na funkciju je došao kao premijer '91 godine, 
formalno a suštinski zapravo su oni Momir Bulatović preuzeli vlast nad partijom Crne Gore 
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posle Žute grede '89 godine, što znači da je Milo Đukanović zakačio kraj mandata Ronalda 
Regana i Erikea Honekera, šefa partije istočne Nemačke. I ako govorimo, recimo o 
Aleksandaru Lukašenku, predsedniku Belorusije, on je po dužini vlasti prestigao ga je i 
nedostaju mu još verovatno četiri godine da Milo Đukanović dostigne i dužinu vlasti Josipa 
Broza Tita. Kao što smo ja i Dejan razgovarali uoči uključenja, Staljina je već prestigao. Zaista 
pravo pitanje koje možda ne primjećujemo jeste da se u Crnoj Gori na poslednjem popisu oko 
30% građana izjasnilo da su Srbi ali oko polovine njih da govori i piše srpskim jezikom, dok… 
interesantno je da oko 90% pravoslavnog življa Crne Gore Srpsku pravoslavnu crkvu smatraju 
kao svoju, što će reći da mnogo ljudi koji su članovi DPS-a i koji glasaju za Mila Đukanovića, 
zapravo se izjašnjavaju da govore srpskim jezikom i da su pristalice i vernici SPC. Tu će doći 
do nekoliko vrsta podela, ne samo do podele na one koji pripadaju Demokratskom frontu, 
odnosno prosrpskim strankama, već će doći, i čini mi se da će ovo izazvati podele i unutar 
Demokratske partije socijalista, tako da će… 

Vuk Stanković: … ali tihe podele… 

Apostolovski: … ne, sada u ovom vremenu ne javne, ali doći će zaista do tih raslojavanja i 
pitanje kako će, tako da će biti zanimljivi rezultati sledećeg popisa i koliko će se ljudi izjasniti 
kao Srbi ali mislim da je to manje važno od toga da ne dođe do eskalacije sukoba i zaista 
jednim razumnim, pre svega diplomatijom, ovaj zakon može da se ublaži amandmanima i da 
se uvede u sferu… 

Vuk Stanković: Kako da se ublaži amandmanima kad je proglašen i potpisan? 

Apostolovski: Ali tu je ustavni sud, ustavni sud može da reaguje… 

Voditelj:… sad dešavanja, mi koji pozivamo na mir - to je jedna stvar, a ovaj apel 88 - ko zna šta 
ćemo (nerazumljivo). Šta će Mesić, na primer da kaže Milu da radi, pa od toga možda zavisi 
da li će biti mir ili neće. Idemo na teren da vidimo gde je Ivana… 

TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro (Prelistavanje) 

Datum emitovanja: 16.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 07:03:42 do 07:32:25 

Gosti: Dražen Ostojić, urednik u dnevnom listu Srpski telegraf; Bojan Bilbija, urednik politike u 
dnevnom listu Politika 

Voditelji: Predrag Sarapa i Dea Đurđević 

Od 07:12:51 

Voditeljka: Evo, Srpski telegraf. Naslovna i centralna tema je velika prevara Mila i Amfilohija, da 
umire narod i obmanu Irineja. Tajni plan crnogorskih vlasti da otmu svetinje. Sporazum, 
govorite o nekom sporazumu i da imate saznanja za sporazum sa Mitropolijom. Potom... 
(nerazgovjetno) 

Ostojić: Jeste, to je ono što smo pisali već nekoliko dana unazad. Prozreli smo te namere. Znači, 
jednostavno hoće. Nije im uspelo ono što su zamislili sa onim van pameti Zakonom i 
traženjem jedinstvenog matičnog broja od Svetog Save i Vasilija Ostroškog. Narod se pobunio 
protiv toga, nije išlo to kako su zamislili i sada osmišljavaju neki novi plan. A tačnije, imali su 
to, nego ga sprovode i taj plan B u delo. A to je da preko Amfilohija Radovića, koji je već 
onako dugo na istoj talasnoj dužini sa Milom Đukanovićem, naprave Crnogorsku pravoslavnu 
crkvu, da on to vodi, da se to otcepi od Srpske pravoslavne crkve. I što je najgore u svemu 
tome, ako im to prođe, isti taj princip mogu da primene i ovi dole na Kosovu, takozvane vlasti, 
što bi bilo pogubno za Srpsku pravoslavnu crkvu i uopšte srpske vernike na svim tim 
prostorima. Nadamo se da im neće uspeti, velika je volja dole naroda, veliku podršku imaju i 
hvala bogu, eto opet kažemo, kad god nam se desi, što kaže kolega, da dođe voda do grla, 
onda se nekako ujedinimo sa tim u kakvom smo problemu i radimo na tome. Trebalo bi da 
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imamo tu svest ranije za sve ove probleme, pa tako i za ovo što se dešava u Crnoj Gori. 
Nadam se da će to jedinstvo da pobedi u ovom trenutku i da će da ostanu svetinje srpske i da 
više nemamo problema s njima, da i oni shvate da je to srpsko bilo od pamtiveka i da mora da 
ostane srpsko. I da jedino tako možemo da funkcionišemo normalno na ovim prostorima. A 
stalno pričamo o nekom pomirenju u regionu, a stalno nas, da kažem, bombarduju sa svih 
strana. 

TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro (Prelistavanje) 

Datum emitovanja: 17.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 07:02:22 do 07:32:15 

Gosti: Ksenija Vučić, novinarka; Slobodan Samardžija, bivši dopisnik Politike iz Moskve 

Voditelji: Predrag Sarapa i Dajana Paunović 

Od 07:12:18 

Voditelj: Milo u panici, hoće da zabrani RTS, Pink i Happy. U pokušaju da zaustavi masovne 
proteste, Đukanović naredio da se zabrane beogradske televizije. Da li je ovo realno, ili je 
očekivati uopšte možda tako nešto? 

Vučić: Da. Kako možemo da prokomentarišemo taj položaj srpskih medija u Crnoj Gori? Čini mi se 
da je isti položaj kao i srpskog naroda u Crnoj Gori. 

Od 07:13:14 

Voditeljka: Pa imamo sedam ključnih poteza gde Milo zavađa Srbe iz Crne Gore. Recimo, udar na 
srpske pravoslavne crkve, maternji nije srpski, izbacili su Desanku Maksimović, Aleksu Šantića, 
ne znam, Branka Radičevića, zatim, onemogućavanje dvojnog državljanstva takođe veliko 
pitanje, vojni ataše na proslavi Oluje, Priština veliki prijatelj Crne Gore. Sve su ovo neki 
postupci gde vidimo da vlada jedno veliko antisrpstvo u Crnoj Gori.  

Samardžija: Pitanje je šta je od toga iz Milove glave, a šta iz tuđe glave. Nisam ja sasvim siguran 
da je Milo baš sebi uzeo toliko pravo da svađa Srbe i Crnogorce na taj način. Ono što je 
činjenica, to je da neko, odnosno ne neko zna se ko, Amerika, hoće da što više izoluje Srbiju. 
Mislim to je njihov posao da takve stvari rade. Ali, problem je što je odnos Srba i Crnogoraca 
u samoj Crnoj Gori takav da može da izazove neke zaista velike potrese. Ja ne bih voleo da se 
takve stvari dešavaju. Jednostavno, to ne ide u korist ni Crnogorcima, ni Srbima.  

Voditeljka: Ni Srbima. Jasno. 

Samardžija: Mislim, šta će im to, ne znam. I ne znam koliko je to zaista, jer problem je u tome 
što smo to već imali.  

Voditelj: Tako je.  

Samardžija: To smo već imali i u Bosni, imali smo i u Hrvatskoj i sve. Znači, to je stara priča koja 
se... 

Voditelj: Isti model, sve isto. 

Voditeljka: Isti model, da.  

Samardžija: Pa sve isto. I znamo kako se završilo.  

Od 07:15:35 

Voditeljka: Da li NATO utiče na rad medija u Crnoj Gori? 

Samardžija: NATO ima svoju agendu i on definitivno radi na tome, pogotovo što je Crna Gora 
članica, je l’ tako?  
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Od 07:17:08 

Voditeljka: Ali, nekako taj plan da ukine srpske medije u Crnoj Gori, nekako mi se čini da je 
najbolji pokazatelj da je Milovom režimu nekako ipak došao kraj. Jer skrivanjem te istine, koju 
srpski mediji konačno iznose, pokušava da još neko vreme ostane na vlasti.  

Samardžija: To sigurno jeste. To sigurno jeste. To nema sumnje.  

Voditeljka: To je neki moj zaključak. 

Samardžija: To su oni očajnički koraci koji uvek prethode nečemu što je krajnje razrešenje. Tako 
da mislim da to na kraju neće piti vodu. Na kraju krajeva, izvinjavam se, samo da dodam, ja 
recimo kada odem u Crikvenicu, ja lepo kupim na kiosku Politiku i sednem u kafanu i čitam 
Politiku. Razumete? Prema tome, ne možete vi da odvojite Crnu Goru od Srbije ako niste ni 
Hrvatsku, ne možete ni Hrvatsku da odvojite.  

Voditelj: Dobro, odvajaju se oni od nas.  

 

TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro (Prelistavanje) 

Datum emitovanja: 20.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 06:59:11 do 07:30:37 

Gosti: Ljubinka Milinčić, glavna i odgovorna urednica srpske redakcije Sputnjik; Dejan Miletić, 
predsjednik Centra za proučavanje globalizacije 

Voditelji: Predrag Sarapa i Dajana Paunović 

Od 07:18:20 

Voditelj: Miraš Dedeić preti ratom. Lažni mitropolit gura Crnu Goru i region u haos. Imali smo 
priliku da vidimo na onoj ustaškoj televiziji, kod onog ustaše... 

Voditeljka: Tako je, na jednoj zagrebačkoj televiziji. 

Voditelj: Odvojićemo u ovom slučaju Dedeića od crnogorskog i srpskog naroda na tom prostoru, 
čak i od vlasti u Crnoj Gori.  

Miletić: Kako da ga odvojiš? 

Voditelj: Pa zato što on nije vlast, on je njen velikodostojnik, koji čak nije ni to. Pa onda u tom 
smislu ne možemo reći da iza njega stoji neko zvanično. 

Miletić: Pa stoji Đukanović... 

Voditelj: Ne. 

Miletić: Uvek se izjašnjava Đukanović vrlo jasno. 

Voditelj: Ne. Pa ne bih rekao.  

Miletić: Pa ne slažemo se tu. Kako, pa evo pre mesec dana je u Nikšiću to rekao. Pa je onda evo 
opet sad u izjavi da Crnogorska pravoslavna crkva mora da bude maksimalno podržana od 
države. On neprestano to izjavljuje.  

Voditelj: Pa to priča Dedeić, ne priča... 

Milinčić: On hoće da ova crkva bude crnogorska. Imaće taman četiri sveštenika i jednog 
raščinjenog samoproglašenog, ne znam ni kako on sam sebe naziva.  



12 

 

Voditelj: Videli smo neki njegov divan rečnik, ne bih ga više ni pominjao.  

TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro (Tema jutra) 

Datum emitovanja: 20.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 08:08:35 do 08:33:45 

Gosti: Ljubiša Ristić, reditelj; Ognjen Karanović, Centar za društvenu stabilnost; Zoran 
Anđelković, bivši šef Izvršnog vijeća Kosova 

Voditelji: Predrag Sarapa i Dajana Paunović 

Od 08:17:14 

Voditelj: Hilari je htela da uvodi pse tamo u verski objekat u Prištini.  

Voditeljka: U Prištini. Kako komentarišete to bahato, to nepoštovanje vera, ljudi? 

Voditelj: Šta reći? Pse da uvodi u srpsku crkvu. 

Ristić: Ne znam. Treba videti to sa ovima u Crnoj Gori, ovi što imaju slobode veroispovesti i tako 
dalje. Ko zna koja je njena vera. Ko zna šta ona zastupa zapravo. 

Anđelković: Možda je ona pripadnik Dedeića. 

Ristić: Pa da.  

Voditelj: Moguće.  

TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro ((Ne)zapaženo) 

Datum emitovanja: 21.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 09:05:30 do 09:50:34 

Gost: Dragan J. Vučićević – glavni i odgovorni urednik Informera 

Voditeljka: Irina Vukotić 

 

Od 09:39:11 

Voditeljka: Vi često napominjete to, dvostruke aršine. 

Vučićević: Pa naravno. Pa pogledajte, evo vam dvostruki aršini. Evo juče, dobro ste me podsetili. 
Dakle, juče imate englesku ambasadorku u Podgorici, koja kaže pohvaljujem uzdržanost 
crnogorske policije koja nije reagovala tokom protesta u Crnoj Gori i ukazujem na to da je 
suvereno pravo Crne Gore da donosi zakone kakve misli da treba. I vi na tom primeru, kad 
malo razmislite, vidite grozomornu, odvratnu dvoličnost, čak i rasizam te Engleske i te 
Evropske unije dobrim delom, i čitavog tog onoga što mi zovemo političkog Zapada. Pazite, u 
Beogradu se dešavaju nasilni protesti, već godinu i nešto dana unazad. Upadaju ljudi u RTS sa 
motornim testerama, opkoljavaju Predsedništvo, tuku policajce, šutiraju, otimaju... Videli ste, 
imamo snimke gde oni otimaju kamione u centru grada, pokušavajući da probiju policijski 
kordon koji je bio ispred Predsedništva Srbije. Dakle, sve to imate. Imate najstrašnije nasilje, 
imate napade na državnu televiziju, imate napade na privatne medije. Policija gotovo nikada 
nije reagovala. Dakle, ako je negde bila uzdržana, bila je u Srbiji. Nijedan ni engleski, ni bilo 
koji drugi zapadni ambasador nije izašao i rekao, znate pohvaljujemo uzdržanost policije u 
Srbiji. Ne. Zašto? Zato što je jedina njihova politika, sve što je dobro za Srbiju je loše za 
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Zapad. I sve što je loše za Srbiju je dobro za Zapad. Pogledajte vi sad, oni opravdavaju taj 
kriminalni, banditski zakon, takozvani Zakon o slobodi veroispovesti u Crnoj Gori, koji otima 
imovinu Srpske pravoslavne crkve. Oni hoće da kažu da je suvereno pravo Mila Đukanovića da 
otme crkve i manastire Srpske pravoslavne crkve, koji su izgrađeni pre ko zna koliko vekova. 
Dakle, on sad ima suvereno pravo, po engleskom poimanju prava i pravde, da otme imovinu 
SPC-a. Ljudi, pa valjda je svima sve jasno. Dakle, kada je nešto protiv Srbije, to se apsolutno 
podržava, bez obzira na činjenicu da je apsolutno kriminalni akt u pitanju. I kada je nešto za 
Srbiju i kada je nešto dobro za Srbiju, to se ima osuditi, ili spletkariti, ili podržavati, oni koji 
pokušavaju da uruše Srbiju. E, o tome vam se ovde radi. Dvostruki aršini, naravno. Po svim 
osnovama, i o medijima, i o pravosuđu i svuda.  

TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro (Prelistavanje) 

Datum emitovanja: 24.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 06:58:40 do 07:30:15 

Gosti: Ljubinka Milinčić, glavna i odgovorna urednica srpske redakcije Sputnjik; Duško Vukajlović, 
glavni i odgovorni urednik dnevnog lista Alo 

Voditelji: Predrag Sarapa i Dajana Paunović  

Od 07:13:59 

Voditelj: Neću da me Marković svađa sa Irinejom, mitropolit Amfilohije, naslovna strana Novosti. 
Pa, možemo reći jedna dobra i važna poruka koju je poslao mitropolit Amfilohije, u svemu 
ovom. 

Milinčić: Naravno. Amfilohije je poslao poruku, da između ostalog, da i pregovarati s njim ili sa 
patrijarhom je potpuno isto. Ali mislim u ovom trenutku da je najvažnija poruka koju šalje 
narod Crne Gore. Ja se zaista osećam ponosnom kad vidim onoliki narod, koji se mirno, bez 
ikakvih ekscesa, bez ikakvih incidenata, hodajući u litijama, bori za nešto što pokušavaju da 
mu nasilno uzmu. Pri tom, ja moram da skrenem pažnju, da je Crna Gora zemlja, koja je bila, 
ako se može recimo u bivšoj Jugoslaviji, republika u kojoj je najpre ubijen bog. Crna Gora je 
bila cela ateistička. Takoreći, nije bilo vernika. I mi sada vidimo šta znači kada se udari na 
arhetip, kada se udari na to što je u čoveku duboko, čega on nije ni svestan. Dvesta hiljada 
ljudi je na ulicama Crne Gore juče. 

Voditeljka: Najmasovnija litija do sad. 

Milinčić: Pa to je kao dva miliona u Beogradu. To je stvarno nešto neverovatno. Niko ih nije, ne 
znam, nešto specijalno zvao, specijalno organizovao, ljudi izlaze da pokažu da je dosta više 
tog načina komuniciranja, tog donošenja odluka. Jer to nije prva odluka koju je crnogorska 
vlast donela ne pitajući narod. I naravno, sve ima svoj kraj. Pa i takav način vladavine. Neću 
da kažem da ta vlast ima kraj, jer to i nije cilj ovih protesta.  

Voditelj: Teški razgovori su se odvijali između predsednika Vučića i Mila Đukanovića u 
Jerusalimu. Jedino što je jasno, jasno je da su pozicije u velikoj meri udaljene toliko da nema 
dodirnih tačaka maltene oko bilo čega, tako da je to... 

Milinčić: Pa ima dodirnih tačaka, to je srpski narod i naravno mora da se razgovara i treba da se 
razgovara. Meni je drago da se ta tema uopšte stavila na dnevni red. Nisam očekivala da će se 
složiti, jer Milo je odlučan čovek, vladar koji misli da je sve promislio i da ne treba da menja 
odluke. Ja se nadam da će ga demantovati stvarnost, ali mislim da je jako dobro što su 
razgovarali i čini mi se da je najavljen i neki sledeći razgovor, neki novi susret i Srbija jeste 
dužna da vodi računa o srpskom narodu izvan njenih granica.  

Voditelj: Izuzetno je važno što sve protiče u miru. 

Voditeljka: U miru, to je vrlo važno.  
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Voditelj: I nema te mržnje, možemo reći. Poruke su neke čudne dolazile od nekih proustaških 
elemenata, ali to nadamo se da... 

Milinčić: Dobro, u svakom narodu ima onih koji žele da zamute, da pokvare, ali suština je 
zaista... 

Voditeljka: Ono što je važno, svesni su da ni Srbima ne treba sukob sa Crnom Gorom, ni Crnoj 
Gori sa Srbijom.  

Milinčić: Najstrašnije što može da se desi to je sukob Srba sa Srbima. To ne sme više nikad da se 
desi. 

Voditelj: Mislim da je to daleko. 

Voditeljka: Da, a to bi bilo...  

Voditelj: Daleko od realnosti.  

Voditeljka: Daleko od realnosti, da nećemo doći do toga. 

Vukajlović: Ali upravo vidimo u Crnoj Gori, evo taj miting, kako reče, proustaških elemenata, 
skup koji je bio na Cetinju. Skupilo se, ne znam, ljudi nekoliko stotina iz svih krajeva Crne 
Gore, koji su došli na taj miting. Dok, recimo, u jednoj Andrijevici vidite nekoliko hiljada više 
ljudi... 

Voditelj: Nemojte samo to previše ustaška (nerazgovjetno), to je baš... (nerazgovjetno) 

Vukajlović: Zaista narod u Crnoj Gori je pokazao, bez obzira da li se izjašnjavali kao Srbi ili kao 
Crnogorci. Pa imate, i evo u Herceg Novom i Bošnjaci i u Bijelom Polju su izašli da podrže 
narod u litijama Srpske pravoslavne crkve, u Kotoru su i katolici. Znači, ovo je jedan, da 
kažem, pobuna naroda. Narod je rekao dosta i mislim da Milo Đukanović dobro pamti da je i 
on došao pre trideset i nešto godina na vlast upravo na krilima te narodne pobune.  

Voditelj: (nerazgovjetno) 

Vukajlović: Sećamo se i Žute grede. Pa jeste.  

Milinčić: Ja se ne sećam, ja sam bila mala. 

Vukajlović: Ja sam dovoljno star da se sećam. Ali, zaista nikada više ljudi nije bilo na ulicama 
Crne Gore, koji u miru i dostojanstvu pokazuju šta hoće. I možete vi čoveku sve uzeti, ali što 
kaže Ljubinka, da se probudilo nešto, ne dirajte nam Svetog Vasilija, ne dirajte mi slavu, ne 
dirajte mi ono što je, ne znam, vera mojih prađedova, dosta je bilo. I mislim da je to poruka i 
Đukanoviću.  

Voditelj: Ali da pomenemo i... 

Vukajlović: A ono što je danas u, evo kažem, pošto nekako izbegavaš da citiraš Alo... 

Voditelj: Ne, ne, ne. Evo ovako, Đilas dupljak. 

Vukajlović: Ne, pričamo o Milu Đukanoviću, a... (nerazgovjetno) 

Milinčić: E samo malo, kada baš tako lepo reklamira svoj Alo, ja moram da kažem, da smo mi 
dobili sve pohvale. Kao prvo, za praćenje tih protesta. Ne postoji niko ko brže i bolje prati od 
Sputnjika te proteste, to se svakog dana može čuti. 

Voditelj: Svaka čast. Čestitamo. 

Vukajlović: Tu se otvara pitanje zašto ruski medij toliko podržava proteste u Crnoj Gori i da li je 
to nešto delo ruske obaveštajne službe ili... 

Voditelj: To će biti rečeno, predstavljeno kao maligni uticaj Rusije. 

Milinčić: Dobro. Mi ne utičemo, mi samo obaveštavamo šta se dešava. 

Vukajlović: Ali zašto su stigli, evo kako Alo danas piše i ovi timovi NATO u Crnu Goru upravo da 
spreče... 

Milinčić: Da spreče nas, da pišemo u Beogradu.  
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Vukajlović: Vas i još neke medije iz Crne Gore. 

TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro (Tema jutra) 

Datum emitovanja: 26.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 08:04:38 do 08:34:28 

Gost: Nebojša Čović – bivši šef Koordinacionog centra za Kosovo i Metohiju  

Voditelji: Predrag Sarapa i Irena Jovanović 

 

Od 08:26:08 

Čović: Znamo da su oni bili protiv Specijalnog suda, pa je onda bio dodatni pritisak, pa su na 
kraju ključni pritisak izvršili Amerikanci da se usvoji u Skupštini njihov taj Specijalni sud. Znači, 
već su tada pokazali da ne žele saradnju, da ne žele da se otkriju svi ti ratni zločini i sav taj 
kriminal. Znate, i ovo što sad rade, ponavljam, u Vašingtonu, to je pravljenje mreže sa ljudima 
koji su Amerikanci, nekada bili u američkoj administraciji i koji su imali zadatak da ocrne 
srpsku stranu.  

Voditelj: Demonizacija Srbije. 

Čović: Da demonizuju Srbe i tako dalje. I ta demonizacija se i dalje nastavlja, uz jedan dodatak 
koji je dosta prisutan na ovom prostoru, a to je ova rusofobija. To samo povežete.  

Voditeljka: To se koristi vrlo često. 

Čović: Evo imali ste noćas sve ovo što se događalo u Crnoj Gori i sad uriniranje na srpsku 
zastavu. I gledamo na društvenim mrežama kako se odgovara na to, kao pa to je sto posto 
pripadnik srpske tajne službe i tako dalje.  

Voditelj: (nerazgovjetno) 

Čović: Znači, jedno opšte ludilo, razumete. Niko se ništa ne meša. Dole se događaju neke stvari 
koje nemaju veze sa odnosom Srbi – Crnogorci, Crnogorci – Srbi. Nego imaju veze sa 
očuvanjem pravoslavlja. Ne zaboravite, nama Srbima su oduzeli, okupirali jedan deo teritorije, 
porušili nam zemlju, bombardovali nas, stalno nas spinuju... 

Voditelj: Proterali i pobili narod sa istorijskih teritorija Republike Srpske Krajine. 

Čović: Proterali i tako dalje. Stalno nas spinuju, pa kako to, kako to standard nije dobar. Pa nije 
dobar, kada je to sve Srbima... 

Voditeljka: Uz sve to, udar na srpske svetinje. 

Čović: I na sve to, sada imate napad na Srpsku pravoslavnu crkvu. A ništa novo neću reći da su 
tri institucije bile stalno na meti. Jedna od tih institucija je vojska, druga je Srpska pravoslavna 
crkva, a ostalo, treće su institucije u okviru sistema. Sami procenite u ovim ostalim 
institucijama koliko imamo prisutnih raznih savetnika u smislu usaglašavanja našeg sistema i 
ostalih stvari. Sad je očigledno na redu Srpska pravoslavna crkva. Znači, nije to odnos Srbi i 
Crnogorci, razumete? To je odnos sada malo više vrednosti, ne malo više nego značajne 
vrednosti, tako da... A pokušavaju da uvuku Srbiju da smo mi to projektovali, da smo mi to 
napravili. Znate, stalno nas guraju da smo dežurni krivci. 

Voditeljka: Ali kad vidite šta se tamo dešava...  

Voditelj: Niko se neće setiti kada se zakotrlja kamen i kada dođe do, hajde da kažemo eskalacije, 
ne daj bože nekog nasilja, niko se neće setiti više kako je to krenulo i počelo, nego će biti 
kriva Srbija odmah, unapred. Toga smo se nagledali. 
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Čović: Ma to je i krenulo zato što neko dole ima probleme, otvorene su mu korupcionaške afere i 
sad je u njihovom manevru pokušao da gurne temu ovog Zakona o slobodi veroispovesti, 
očigledno ne sagledavajući potencijal takvog problema. Kakve to veze ima sa Beogradom? 
Kakve to veze ima... 

Voditelj: Umesto da se bave... 

Voditeljka: Ali sa narodom ima. I to se pokazalo i to je... 

Čović: Naravno da ima. Znate šta, mislim ja... 

Voditeljka: Iste verske zajednice, i Crnogorci i Srbi. Dakle, svi smo apsolutno na istom 
stanovištu. Vidite da se nešto ozbiljno dešava.  

Čović: Svaki Crnogorac je sasvim sigurno Srbin. A svaki Srbin ne može da bude Crnogorac. To je 
naše poreklo. E sad, ko kako hoće da živi, a nikakav problem.  

Voditeljka: Jasno. Ali u odnosu na aktuelnu situaciju, svi su zajedno. 

Čović: Niti ko spori u Beogradu državu Crnu Goru, niti spori crnogorsku naciju... 

Voditelj: Niti imamo bilo kakve pretenzije... (nerazgovjetno) Ali to utvrđivanje identiteta... 

Čović: Ali oni bi voleli da mi to imamo.  

Voditelj: Tu srbofobiju... 

Čović: Da bi napravili alibi sebi, ali dobro, to je... 

Voditelj: To je već drugo, bolje bi bilo da negde, hajde da kažemo, pokrenu neki obračun sa 
ovim narko-klanovima, jer oni uvoze, sa tim kokainom to ide na tone, na palete. To više nije, 
možemo reći, običan narko-dileraj, to je neka vrsta možemo reći biznisa. Možda paradržavnog 
ili državnog biznisa. 

Čović: Naš region je onako interesantan. Kada uzmete Kosovo kao centar sveopšteg kriminala, 
jer to jeste mafijaška država.  

Voditeljka: I ne kaže se kosovska, nego albanska mafija koja kalkuliše na tom prostoru.  

Čović: Ali kriminal, ako je nešto multietničko na ovom prostoru, onda je to kriminal. Pravo da vam 
kažem, taj prostor, imate Kosovo, imate Raško-polimsku oblast koja je povezana, pa tu je 
blizu Bosna, pa odavde imate dole Crnu Goru. Znači, veoma je interesantan prostor. 
Makedonija, Srbija, sve to kad pogledate... 

Voditelj: Znači, bratstvo i jedinstvo raznih narko-klanova. Je li tako? 

Čović: Tu su opasni putevi koje govore o veoma opasnom i organizovanom kriminalu. Pospešen 
je on i od strane međunarodnih faktora. 

TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro (Prelistavanje) 

Datum emitovanja: 28.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 06:56:58 do 07:32:02 

Gosti: Mišel Zubenica, Centar za međunarodnu javnu politiku; Saša Milovanović, direktor Srpskog 
telegrafa 

Voditeljka: Irina Vukotić 

Od 07:04:49 

Voditeljka: Naslovna strana Srpskog telegrafa ovog jutra: Sraman izveštaj Evropskog saveta, 
Solana: Milo da oduzme svetinje.  
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Milovanović: Pa jeste, to je stvarno skandalozan izveštaj Evropskog saveta za spoljne poslove. A 
u tom Savetu sede osvedočeni srbomrsci, poput Solane, Kušnera, Karla Bilta, Ahtisarija, 
Soroša i oni su napravili bukvalno skandaloznu analizu kako SPC je remetilački faktor u Crnoj 
Gori, kako SPC naziva NATO Četvrtim rajhom, kako SPC ne priznaje zločine koji su činjeni u 
vreme ratova 90-tih, protiv su prava LGBT zajednice. Bukvalno su ono naveli desetak strašnih 
tačaka sa preporukom da bi trebalo dati podršku ovom anticivilizacijskom režimu Mila 
Đukanovića u Crnoj Gori i tom skaradnom Zakonu koji svet nije video. Sad pazite, Evropski 
savet daje preporuku i piše izveštaj da treba oduzimati   crkvenu imovinu u 21. veku Srpskoj 
pravoslavnoj crkvi koja vekovima ima tu imovinu, a zarad nekog trenutnog malog političkog 
cilja Mila Đukanovića i njihovog ličnog cilja. I to je očigledno da se ta mračna ekipa, koja je by 
the way protiv Trampa i oni rade sve što rade, rade i protiv samog Trampa, rekao bih i protiv 
Amerike u ovom trenutku, ako je Tramp oličenje američke politike, a jeste, da su to stvarno 
nekakve retrogradne snage koje pokušavaju ponovo da se vrate i pokušavaju da nametnu 
civilizovanoj Evropi sve te nakaradne stvari koje nigde u svetu ne bi prošle. Ali eto, kažu u 
Srbiji, odnosno u Crnoj Gori vezano za srpski narod i srpsku crkvu, onda je to ok. A sad 
zamislite da neki Evropski savet kaže oduzimajte bogomolje, oduzimajte crkve na Islandu, u 
Norveškoj ili ne znam gde.  

Voditeljka: Hajde da se osvrnemo i na događaj od sinoć iz Podgorice. Evo šta Informer piše ovog 
jutra: Bezbednosna informativna agencija Srbije obratiće se zvaničnim zahtevom  
Agenciji za nacionalnu bezbednost Crne Gore u kojem će tražiti sve relevantne informacije u 
vezi sa sinoćnjim divljanjem takozvanih crnogorskih patriota koji su pretukli mladića u centru 
Podgorice i to samo zato što je podigao tri prsta, piše Informer i to je na njihovom portalu 
informer.rs.  

Zubenica: Pre svega, što se tiče ovog izveštaja. Ja sam imao uvid upravo u taj izveštaj 
Evropskog saveta za spoljne poslove. Ovo je zaista sve tačno što kaže kolega Milovanović. 
Međutim, treba samo reći da je u pitanju jedna nevladina organizacija, dakle nije zvanična 
institucija Evropske unije, koju pre svega čine ti bivši političari, funkcioneri međunarodne 
zajednice koji su upravo na toj liniji nekadašnje administracije Bila Klintona, uključujući tu i 
Havijera Solanu koji je bio generalni sekretar NATO-a za vreme bombardovanja, odnosno 
agresije na Srbiju i Crnu Goru. I očigledno je da, što se tiče te njihove strane, oni Srpsku 
pravoslavnu crkvu uopšte ne samo u Crnoj Gori, nego i Balkanu gledaju kao neprijatelje, kao 
prepreku širenja upravo te njihove politike i da će gledati na svaki način da podrže ovakve 
akcije u pre svega konkretno Crnoj Gori, kako bi se po njihovim nekim rečima, parafraziram, 
slomila kičma Srpskoj pravoslavnoj crkvi. Međutim, ono što treba istaći, da je upravo trenutno 
u Americi republikanska administracija najodgovornija za spoljnu politiku Sjedinjenih američkih 
država, da upravo republikanska stranka gaji te hrišćanske vrednosti i zato upravo njima treba 
komunicirati, predstaviti sve ono što se dešava u Crnoj Gori, mislim da bi imali mnogo više 
osećaja za srpske interese i da ne bi na ovakav način podržavali akcije Mila Đukanovića da se 
otme nešto što postoji već vekovima, što je imovina Srpske pravoslavne crkve. Ja sam video 
taj snimak od jučerašnjeg incidenta, to je nešto zaista strašno, da imate na ulici, u centru 
Podgorice da 50 ljudi batinja, tuče mladića samo zato što je Srbin, bio sa srpskim obeležjima i 
videlo se da ta atmosfera polako postaje sve zapaljivija u Crnoj Gori. Ja zaista apelujem na 
sve da se smanji ta tenzija, jer upravo to želi Milo Đukanović. On želi da izazove veštačku 
tenziju, potpunu polarizaciju na Srbe i Crnogorce u Crnoj Gori, da predstavi ovaj Zakon kako 
je to patriotski čin, kako bi sačuvao nezavisnost Crne Gore od nasrtaja, ne znam ni ja 
Republike Srbije ili Srpske pravoslavne crkve. Kako ta Srpska pravoslavna crkva ugrožava 
identitet Crne Gore i upravo on gleda na ove načine maksimalno da promoviše, ne zaboravite, 
njega čekaju izbori ove godine i on ne može da pobedi na tim izborima ako te nacionalne 
teme ne budu dominantne u crnogorskom društvu. Tako da i što se tiče neke naše strane, ja 
sam veoma upućen o dešavanju u Crnoj Gori, veoma se informišem preko mojih priijatelja koji 
žive tamo. Dakle, potrebno je voditi sad jednu mudru strategiju, ne treba otvoreno i potpuno 
direktno ići sa kampanjom protiv crnogorske države, protiv crnogorskog identiteta, to trenutno 
nije ni tema, već okupiti jedan široki front svih građana Crne Gore, i srpske nacionalnosti i 
crnogorske nacionalnosti koji gledaju da je zaista režim Mila Đukanovića prešao svaku meru, 
svaku granicu, da je prekršio sve moguće pravne i ljudske parametre i napraviti taj zajednički 
blok, kako bi se ne samo na sledećim izborima, prvo da se napravi otpor da ovaj Zakon ne ide 
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u implementaciju, da se ovaj Zakon promeni, da se sačuvaju svetinje Srpske pravoslavne 
crkve, a zatim da se i traži odgovornost Mila Đukanovća i njegovog režima za sve ono što se 
radilo u prethodnom periodu.  

Voditeljka: Predsednik Srbije Aleksandar Vučić sinoć je hitno sazvao sastanak državnog vrha 
zbog pogoršane situacije u regionu.  

Milovanović: Probaću u nekoliko rečenica da ovo što je rekao kolega, da samo još dodam, taj 
snimak smo mi isto objavili na sajtu republika.rs sinoć među prvima i snimak je skandalozan, 
gde se vidi to veliko čojstvo i junaštvo dvadesetak milogoraca koji tuku čoveka kao rulja, 
obaraju ga na asfalt, šutiraju ga rukama, nogama, neki istrčavaju iz kola da dodaju, pošto ih 
valjda dvadeset nedovoljno da tuku jednog Srbina, nego moraju da izađu iz kola još neki da 
dodaju još malo da ga šutnu. Pošto su tamo postavljene kamere i sve je to snimljeno, vidimo 
da crnogorske vlasti nisu baš nešto, oni su kao krenuli nešto da traže te divljake, tu sramotu 
za Crnu Goru, te mladiće ako ih mogu zvati ljudima, koji su sramota Crne Gore, ali ih nekako 
ne nalaze. Dok, recimo vrlo brzo, u po noći, upadaju u kuću sveštenika, čiji sin koji nije kod 
kuće, čak ni ne zovu nego upadaju kao divljaci i kao ono Turci u 15. veku upadaju i pretresaju 
kuću mladića koji je jedan od ljudi koji je branio trobojku na Zlatici. Tako da vi vidite tu jednu 
ozbiljnu šizofreniju, gde pokušavaju da dignu tu lestvicu i da naprave nekakvo nasilje, jer 
očigledno ne ide po planu za Milov režim to što dominantno srpski narod, a rekao bih i 
crnogorski narod, u mirnim šetnjama, litijama protestuje protiv tog skaradnog Zakona. 
Očigledno da to njima, čak im i taj faktor da oni to probaju da razvodnje, da prolazi vreme i 
da oni taj Zakon kao u nekom vremenskom periodu da će da se nadaju da će ljudi, da će biti 
manje ljudi na tim litijama, onda se ispostavi da kad Milo Đukanović i njegov režim ponude 30 
evra za benzin ljudima van Podgorice da napune rezervoare na određenim pumpama i da 
dođu na proslavu vaterpolo reprezentacije, koja je osvojila treće mesto na Evropskom 
prvenstvu i dođe ih jedno pet, šest hiljada. Za to vreme, bez benzina, bez ikakve podele, dođe 
preko dvadeset hiljada ljudi u istoj toj Podgorici, a u Beranama bude deset, dvanaest hiljada 
ljudi, duplo više nego ovih iz cele Crne Gore koji su došli na poziv režima, sa plaćenim gorivom 
da podrže proslavu reprezentacije, što nema veze sa ovom pričom, nego čisto kao povod su 
tražili neki. I onda vi vidite, sa te strane njihov, oni to što rade i s druge strane vidite 
odgovorno postavljanje srpske države, gde srpska država radi sve u skladu sa Zakonom, da 
BIA traži snimke da joj se dostave, da se vide ko su ti ljudi. Pošto očigledno, znate, to vam je 
onaj sistem, ne mogu da reše slučaj, verovatno će sad ovi milogorci neće moći da reše taj 
slučaj, jer to je mnogo komplikovano da skinete fotografije sa snimaka koji su tu, ne znam tu 
valjda Delta ili neki šoping mol. Sa kamera sa velikom rezolucijom vidite lica i mnogo je teško 
to da se skine i da se procesuira, pa će očigledno to morati srpska strana da radi, ili ne znam 
možda se pozove međunarodna organizacija neka da proba da dešifruje, odnosno da 
identifikuje te divljake. A isto je sramno za njih što su ti koji tuku Srbina, zato što je pokazao 
srpsko obeležje, to su oni isti koji će vam sutradan doći ovde na splavove, doći će vam u svoje 
stanove na Vračaru, doći će vam da se leče na VMA i ono na što oni idu, da sutradan navijači 
u Srbiji naravno odgovore ovom, ovo izaziva tenziju i kod ljudi koji nisu nasilni ni na koji način. 
Prosto, vi vidite šta oni rade i vama je zlo od toga, vama je muka. Meni je muka ovo da 
gledam.   

Voditeljka: Ovakva atmosfera sigurno da izaziva tenziju. 

Milovanović: A onda oni očekuju kad dođe neko ovde da dobiju kontru, znači. I to jeste negde 
cilj. Da vi dižete lestvicu do toga da se izazove nekakav sukob, da se ne znam pretuče neko u 
Srbiji zbog toga što je pokazao nekakvo crnogorsko obeležje. Mada sad oni to, pošto su jako 
hrabri, to neće sad ni da rade. Možda je i pametno s njihove strane. Ali ovaj, da se izazove od 
tih nekih ljudi, da se izazove nekakva reakcija i da se uvuče u taj sukob, jer to je ono što 
njima treba. Oni nemaju odgovor, kad vi vidite ljude koji nose krst po snegu, kad vidite zaveje 
ih sneg oni nose krst, kad vidite litije, kad vidite to more ljudi. Kad vidite više od pola Crne 
Gore koja je na ulici, koja drži sveće, od toga odbrane nema. I Milo Đukanović to zna i on se 
toga jako plaši. I zato preduzima ove nove korake i zato rade ovu sramotu koju rade. A imaju 
od ovog Saveta i od raznih nekih instrumenata, bez obzira sve je u pravu što je rekao kolega. 
Ovi su glasnogovornici i iz Evropske unije mi ne vidimo nikakve osude za taj Zakon. Ni iz 
Evropske unije nismo primetili da su oni rekli kao jao taj Zakon je, pazite taj Zakon je 
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necivilizacijski. Neustavan, po Ustavu Crne Gore čak. Znači, to je prosto Zakon koji ne postoji 
na svetu. Svuda na svetu se crkvama vraća imovina, a ovi su junaci rešili da uzimaju imovinu 
u 21. veku. To ne postoji na planeti Zemlji. I Evropa na to, onako, ćuti, gleda, ono njihovo 
čuveno pozivamo obe strane na uzdržanost, kao i po pitanju Kosova, gde Srbija ne radi ništa. 
Radi sve civilizovano, u skladu sa zakonom, u skladu sa evropskim normama, u skladu sa 
svetskim normama, a sa druge strane gledamo ogoljeno, sramotno, rekao bih fašističko, 
milogorsko nasilje.  

TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro (Prelistavanje) 

Datum emitovanja: 29.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 06:55:37 do 07:31:05 

Gosti: Vladimir Marinković, potpredsjednik Narodne skupštine; Aleksandar Apostolovski, novinar 
Politike 

Voditeljka: Irina Vukotić 

Od 07:11:29 

Apostolovski: Ovoga puta zaista moram da priznam da Srbija to ne čini i da pokušava da 
smireno i hladne glave reaguje na krizu i u Podgorici, dakle u Crnoj Gori, posle donošenja 
Zakona o slobodi veroispovesti, koja po meni predstavlja politički potez Mila Đukanovića, koji 
je u najmanju ruku iracionalan, odnosno neracionalan i ne vidim, pokušavao sam da 
odgonetnem zašto ga je u ovom trenutku doneo i mislim da je izazvao veliku nervozu u 
regionu. Po ovom, koliko vidim, Podgorica pokušava da Beograd i Srbiju optuži za izvoz 
nestabilnosti i mada ne vidim da je Srbija Zakon donela, takav zakon, niti da je noću hapsila 
poslanike opozicije i maricama ih odvodila u Centar bezbednosti, da bi usvojila nešto u 
Parlamentu. Ja mislim da nama to Vučiću to ne bi palo na pamet čak da to uradi, ili se recimo 
da je hapsila nekoliko glavnih urednika portala, recimo kod nas bi to bilo nezamislivo, a vidimo 
da u jednoj zemlji koje je članica NATO-a nažalost to se dešava.  

Od 07:19:28 

Marinković: Kolega Apostolovski je potpuno u pravu i ja msilim da mogu da razumem to 
ponašanje, naravno crnogorskih vlasti i Mila Đukanovića koje je definitivno neracionalno i da, 
sigurno da jedan veliki broj glasača DPS-a, istog tog Mila Đukanovića učestvuje i nije im pravo 
što se vlast tako tamo ponaša. Zamislite da ovde Vlada Republike Srbije, ili mi, napravimo 
srpsku katoličku crkvu, pored katoličke crkve ovde. 

Apostolovski: Mi se ne bismo setili toga. 

Marinković: To morate stvarno da se setite. I naravno da bi većina našeg naroda, iako je ta 
zajednica relativno malobrojna, rekla bi, čekajte ljudi, pa to egzistira ta zajednica ovde 
vekovima. Mi poštujemo verska prava, mi poštujemo sve naše građane. Mislim da se tu radi o 
sledećem. Dakle, Milo Đukanović i njegova vlast nemaju šta da ponude građanima. Znači, za 
razliku od naše vlasti ovde i Vučića koji pravi auto-puteve, pravi mostove, dovodi investitore, 
vi možete jasnu komparaciju da napravite. Oni nemaju šta da nude građanima. Nema 
investicija, nema infrastrukture, nema auto-puteva i sada pokušavaju da naprave neku 
veštačku podelu između građana, veštačku krizu i da sad glavna tema u Crnoj Gori, i da to 
pokušaju da izvezu i ovde u Srbiju i ceo region i da optuže Srbiju kako bi težište njihovih 
socijalnih, ekonomskih i političkih problema prebacili, vrlo mudro za njih za održavanje 
njihovog režima, prebacili na Srbiju. Jer je Srbija u prethodnih nekoliko decenija prepoznata 
nažalost kao parija i kao neko ko je dežurni krivac za sve što se dešava loše i negativno na 
Zapadnom Balkanu, zaboravljajući  na to da je Vučić potpuno tu preokrenuo situaciju. Da je 
Srbija danas pouzdan partner, ali i da Srbija ima svoj integritet i da nije danas sramota da i 
Vučić i svi mi javno kažemo da ćemo zaštititi svoj narod, ma gde on živeo, ne samo u Crnoj 
Gori, nego i u Makedoniji i u Rumuniji i u Hrvatskoj, i u Mađarskoj, gde god živi srpski narod.  
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TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro (Tema jutra) 

Datum emitovanja: 29.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 08:11:01 do 09:26:30 

Gost: Nikola Selaković - generalni sekretar predsjednika Srbije 

Voditelji: Irina Vukotić i Živorad Žika Nikolić 

 

Od 08:27:13  

Voditelj: Juče je predsednik Đukanović rekao da je Crnu Goru stvorila crkva i da je postojala do 
1918, pa kad je nestala ta Crna Gora, nestala je i ta crnogorska crkva i to nigde nema 
nikakvog utemeljenja u istorijskim faktima. Pojavi se istoričar koji čovek zna to i kaže - to 
nikad nije bilo. Da li je moguće, evo, i Vi ste na tom mestu, da posavetujete predsednika. 
Njegova reč je velika reč i važna reč. Ima li on neke saradnike tamo koji će da mu kažu da to 
baš nije ta priča? 

Od 08:30:42 

Voditelj: Vrlo je zanimljivo. Da nije tragično, bilo bi smešno. Velike akcije u precrtavanju. Što 
više, onim, farbaju srpske zastave, to više ovi prefarbavaju i ponovo se javljaju te zastave, ali, 
komentarisali su ljudi da nijednu albansku, ima ih dosta, albanskih zastava nacrtanih na 
mostovima na nekim mestima u Crnoj Gori, niko nije tu albansku zastavu precrtao. Samo je 
juriš na trobojku. 

Od 09:12:03 

Dodik: Zahvaljujem se predsedniku Vučiću na pomoći koju daje ovom gradu i čitavoj Republici 
Srpskoj i njegova pomoć je nesumnjiva. Ali od onog, naravno da su uvijek i novčana sredstva 
važna, ali mislim da poruke koje se daju njegovom posjetom za nas su važne više nego bilo 
koji novac, da se ovde dođe, da bude zajedno s nama, da zajedno promovišemo naše 
osnovne narodne vrijednosti, da smo okupljeni oko ideja koje su nama važne, oko naše 
Republike Srpske, oko Srbije prije svega, oko naše Srpske pravoslavne crkve koja treba i mora 
da ostane jedinstvena na svim prostorima, pa i u Crnoj Gori. Da odbacimo bilo kakvu 
mogućnost da se tamo pravi neka druga crkva, naspram Srpske pravoslavne. Nikakva 
pravoslavna, nego isključivo Srpska pravoslavna crkva i njena imovina i, u tom pogledu, i 
njeno pravo i njena vjera. 

Od 09:21:25 

Vučić: Kada god kažemo da samo želimo da imamo pravo da pripadamo istom narodu, uvek nam 
kažu da nekome zbog nečega smetamo, da nešto tražimo što nije naše. Mi možemo da živimo 
u različitim državama, ali mi smo jedan isti narod. Mi nismo bratski narodi, mi smo isti srpski 
narod gde god da živimo. I nema razlike između Srbina u Mrkonjiću i Srbina u Pirotu, Srbina u 
Banjaluci i Srbina u Beogradu. Istom narodu pripadamo. Istu sudbinu delimo. I mi moramo, i 
ono o čemu je govorio predsednik Dodik, razumeće poruku i oni na koje se odnosilo. Istoj 
crkvi pripadamo i nismo mi Srbi poznati kao veliki vernici ali naša crkva, to i pred vladikom 
govorim, nije čuvala samo Hristovo zaveštanje i duhovnost, naša crkva je uvek čuvala srpski 
narod, ma gde da je postojala. I danas, i naš manastir Krka nam čuva narod i u Kistanju i u 
Dobropoljcima i u Đevarskama i u Zvečevu i u mnogim selima Krajiškim. U drugoj su državi, 
ali srpski narod opstaje zato što je tamo srpska crkva. I oni koji bi da iskorene srpsku crkvu, a 
da kažu - može da bude bilo koja druga samo da nije srpska, a da je pravoslavna. Naša crkva 
je srpska crkva i nemojte da nam iskorenjujete narod. Naš narod se ne stidi svog imena, svog 
srpskog imena i prezimena i to je ono što ćemo imati dovoljno snage da sačuvamo na svakom 
mestu gde Srbi žive. 
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TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro (Prelistavanje) 

Datum emitovanja: 30.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 06:57:35 do 07:29:35 

Gosti: Dragan Vujičić, novinar Večernjih novosti; Boris Vuković, odgovorni urednik Srpskog 
telegrafa 

Voditelji: Predrag Sarapa i Dea Đurđević 

  

Od 07:15:51 

Voditelj: Juče smo čuli jednu izjavu predsednika Vučića koji kaže pokušaće da nam dele i narod i 
crkvu, to je ideja o stvaranju nekakve pravoslavne crkve koja neće biti srpska, nego će biti 
svačija. A neće biti ni ničija, a to smo imali... 

Voditeljka: Naslovna strana Politike. 

Voditelj: Da, da. U ustaškoj i nacističkoj državi NDH smo imali prvi pokušaj toga, stvaranje 
nezavisne države... (nerazgovjetno) Hrvatske pravoslavne crkve, što nije uspelo.  

Vuković: Jeste. Mislim da u ovom nekom trenutku, ’ajde osim ovih ratova i strašnih stvari koje su 
se dešavale, možda je ovo jedan od težih trenutaka za srpsku zajednicu na Balkanu, ovaj, na 
ovom području. Zbog toga što vidimo kako i šta se dešava sa Srpskom pravoslavnom crkvom 
u Crnoj Gori, vidimo koliko smeta i srpska trobojka i koliko smeta bilo šta što je crveno-plavo-
belo dole i kako hapse ljude i sve što rade.  

TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro ((Ne)zapaženo) 

Datum emitovanja: 01.02.2020. 

Vrijeme emitovanja: 09:04:09 do 09:44:28 

Gost: Dragan J. Vučićević – glavni i odgovorni urednik Informera 

Voditelji: Predrag Sarapa i Svetlana Grubor 

 

Od 09:04:26 

Voditelj: Ono što je juče, možemo reći potreslo našu javnost i u regionu, ali pre svega u Srbiji i u 
Crnoj Gori jesu neki potezi koje smo imali priliku da vidimo, razne vrste hapšenja, a i izjava 
patrijarha Irineja molim se da pobedi razum u Crnoj Gori, govori sve.  

Vučićević: Ja bih rekao da je to što se juče desilo u Crnoj Gori i što se dešava unazad nedeljama 
i mesecima u Crnoj Gori, jeste ono što smo mi danas na naslovnoj strani najtačnije definisali 
kao Milov teror. To zaista to jeste. Izvinite, kada hapsite gospođu od 70 godina, Ratku 
Knežević, čiji je jedini greh to što je majka Milana Kneževića, poslanika Demokratskog fronta u 
Skupštini Crne Gore, onda to nije ništa drugo nego teror. Kada upadate u medije koji pišu loše 
o vama, policija sa dugim cevima. Policija sa dugim cevima je juče upala u portal IN4S, samo 
zato što je to prosrpski portal koji objavljuje stvari koje se ne sviđaju Milu Đukanoviću. Kada 
uhapsite ukupno 16 ljudi, juče, samo u jednom danu, zbog toga što su učestvovali u litijama, 
ni zbog čega drugog. Znači, njihovo jedino delo je to što su učestvovali na litijama. Zamislite. 
Kada Milo Đukanović, odnosno njegova partija, direktno juče zvanično zaprete da će svi 
članovi DPS-a koji učestvuju u litijama biti momentalno izbačeni iz stranke. Dakle, kada sve to 
imate, a još mnogo stvari kao što znamo. Kada juče na aerodromu uhapse Marka Milačića, 
lidera stranke Prava Crna Gora. 
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Voditelj: On je pušten, nakon par sati. 

Vučićević: Puštena je i Ratka Knežević. Ali joj je prethodno uništen stan, uništena kuća. Jeste 
videli vi ono, one snimke, ja mislim da su gledaoci videli. Ja bih molio režiju ako imaju te 
snimke da vidimo. Dakle, to nije bilo hapšenje. To je bila najstrašnija demonstracija sile. Ovo 
je mene podsetilo na ono divljanje proustaške policije u Hrvatskoj početkom 90-tih. Dakle, 
izvinjavam se možda je prejaka komparacija, ali zaista je na mestu. Jer pogledajte vi, oni nisu 
ušli da izvrše, kako su oni rekli pretres u stanu, u kući u kojoj živi majka Milana Kneževića i on 
povremeno i njegov brat Mirko, nego su izvršili najgoru premetačinu, uništili su stan. Uništili 
su kuću. Sve su živo polomili, razlupali i srušili.  

Voditelj: Ovo su ti snimci. 

Vučićević: Ljudi, ovo više nije kuća. Ovo sad sve mora ispočetka da se pravi. Je l’ to demokratska 
poruka režima u Crnoj Gori, ili je to demonstracija sile? Oni hoće ovime da kažu, svako ko se 
pobuni protiv Mila Đukanovića, završiće ovako. Doživeće ovako nešto.  

TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro (Prelistavanje) 

Datum emitovanja: 02.02.2020. 

Vrijeme emitovanja: 06:57:52 do 07:14:15 

Gosti: Saša Milovanović, direktor Srpskog telegrafa; Jasmina Andrić, urednica časopisa Odbrana i 
bezbednost 

Voditelji: Predrag Sarapa i Svetlana Grubor 

 

Od 07:24:35 

Voditelj: Mnogo je onog što opterećuje našu stvarnost u ovom regionu, odnosi se, ’ajde da 
kažemo na našu bratsku, susednu republiku, pa ne možemo da ne pomenemo. Sa svih 
naslovnih strana vrište te vesti. Kaže, Milo proglašava epidemiju, da bi sačuvao vlast. ’ajde, to 
je već na nivou spekulacije. Je li tako ili nije, ne možemo znati unapred.  

Voditeljka: Blic kaže opasno igranje vatrom u Crnoj Gori, to je naslovna strana. 

Voditelj: Crnogorci kopaju kanal na granici sa Srbijom, hoće da spreče dolazak na litije. Gotovo 
svuda, pa Medojević sa naslovne strane Politike, Crna Gora na ivici građanskog rata.  

Milovanović: Da, imamo tu nekoliko stvari. Prva stvar je ovo nasilje, hapšenje Ratke Knežević, 
žena 70 godina. Premetačina, uništavanje stana, bacanje slika pokojnog oca srpskog poslanika 
u Crnoj Gori i taj način ophođenja prema ljudima. U tom danu su, ne znam, uhapsili 16-oro 
ljudi samo zbog toga što idu na litije. To pokazuje nekako da režim u Crnoj Gori gubi kontrolu, 
što bih ja rekao, gubi razum, a verovatno je posledica toga činjenica da po nekim procenama 
preko sto hiljada ljudi izlazi na litije širom Crne Gore. 

Voditelj: Naše je da ne dolivamo ulje na vatru i da apelujemo da se to sve mirno završi na neki 
način.  

Milovanović: Nešto drugo hoću da kažem. Znači, to vam je sada nivo kao da je u Srbiji 
procentualno prema broju stanovnika izašlo milion i po ljudi na ulicu zbog bilo čega. Znači, taj 
broj ljudi na ulici Milo Đukanović nije video za trideset godina svoje vladavine ni po kom 
osnovu, čak ni kada su se odvajali od SCG. Znači, ni tada nije bilo toliko ljudi. A jedna druga 
stvar koja je opasna i koja pokušava da se nametne je prikrivanje pravoslavne crkve, te 
formulacije. Pravoslavna crkva, kao crkva svih pravoslavaca. Državna pravoslavna crkva, 
crnogorska, ili kako god da je zovemo. I mi smo o tome pisali u Srpskom telegrafu, da u 
jednom danu imate u Tivtu nastup Đukanovića koji o tome priča, onda nažalost imate i 
mitropolita Amfilohija, koji u onom intervjuu govori crnogorska, ovakva, pa onda kaže, al’ to je 
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sve Hristova crkva. Hoće da minimalizuje, to je sad Hristova crkva, to je crkva svih nas. Znači, 
na mala vrata, samo niko ne pominje srpska. Ne postoji Srpska pravoslavna crkva. Hoće na 
mala vrata, pozivajući se na 1918, pa onda ne znam kada se crkva prisajedinila 1918, šta je 
bilo 2006. pokušavaju tu tezu zamene i da relativizuju priču sa činjenicom da će ta crkva biti 
crkva svih pravoslavaca i da to nema veze ni sa čim, a onda opet kad vi to raščlanite, vidite da 
se to svodi na to da se izmesti ta reč Srpska pravoslavna crkva, nego da se zove nekakva 
pravoslavna crkva, gde će biti kao svi. I to je ozbiljna priča i to je vrlo podmukla i kompleksna 
priča koja nije naivna i mislim da je ona esencija i suština celog ovog dešavanja. A narod i 
građani ide se naravno i na to, oni idu logikom da će protesti odnosno litije, da će litije 
vremenom da utihnu, da će ih biti sve manje. Međutim, dešava im se narod, sve ih je više i 
više.  

Voditeljka: Posle ovih hapšenja, situacija u Crnoj Gori se dosta usložnjava i nekako sve je, bar 
tako se stiče utisak da preti neka eskalacija sukoba. Možemo li predvideti? 

Voditelj: Nadamo se da će (nerazgovjetno) u tom smislu to biti prevaziđeno. 

Andrić: Mislim da ni ovo što se sada dešava niko nije očekivao, ponajmanje taj režim dole u Crnoj 
Gori. Dakle, takav odgovor naroda gde se održavaju litije i protesti, gde su ljudi prosto 
nadvladali strah od te strahovlade, zarad svojih nacionalnih interesa. Ja moram da kažem što 
se tiče ovog Zakona, dakle, tu jeste, delimično se odnosi na otimanje imovine Srpske 
pravoslavne crkve, ali srž ovog problema treba posmatrati upravo iz referenduma 2006. 
godine. Naše monaštvo je proganjano dole, od tog referenduma, dakle, i pre uopšte 
pominjanja ovog Zakona. Dakle, ključna stvar jeste da se obriše taj srpski nacionalni identitet. 
Dakle, nije dovoljno da se napravi ta civilizacijska konverzija, već je neophodno da se izbriše iz 
sećanja na ono šta ste vi zapravo, da bi mogao da se taj zapadni narativ i zapadne vrednosti 
infiltriraju na ove prostore bez problema. Tako da, NATO je sa ovim, mogu da kažem završio, 
odnosno završava projekat na prostoru bivše Jugoslavije koje je počelo sa svim tim 
razaranjima i sada je napravio preko Crne Gore jednu infiltraciju u srce Balkana. Dakle, ovo su 
zaista opasne stvari, nisu za spekulacije, nisu za dnevnu politiku, to su ozbiljnije geopolitičke 
stvari, koje moramo u tom kontekstu i da posmatramo.  

 TV Pink M 

Sadržaj: Novo jutro (Tema jutra) 

Datum emitovanja: 04.02.2020. 

Vrijeme emitovanja: 08:00:25 do 08:29:45 

Gost: Milovan Drecun, predsjednik Skupštinskog odbora za KiM  

Voditelji: Irina Vukotić i Živorad Žika Nikolić 

 

Od 08:16:59 

Drecun: Nemojte da zaboravite jednu stvar, da Aljbin Kurti nije identifikovan kao vođa 
organizovane kriminalne grupacije na Kosovu i Metohiji, ali Hašim Tači jeste. I Hašim Tači 
predstavlja i globalnu albansku mafiju na Kosovu i Metohiji. Ta globalna mafija ima svoje 
interese. Ona stoji i novcem i oružjem i ljudstvom. Davala je i svoje ljude za terorističku OVK 
iza ove samoproglašene nezavisnosti Kosova. Koliko će se poklopiti interesi globalne albanske 
mafije sa onim što radi Aljbin Kurti, što govori, što namerava da radi, ostaje da se vidi i mislim 
da će prevashodno iz tog pitanja proizaći budući odnos između Tačija i Kurtija. Ako Kurti 
zaista pokušava da udari ozbiljno na interese albanske mafije, govorim o globalnoj, svi ovi 
klanovi koji deluju na Kosovu i Metohiji, oni su sastavni deo te globalne albanske mafije, koja 
preko ovog svog regionalnog centra ovde, svakako kontroliše sve što se dešava na Kosovu i 
Metohiji. Ako on zaista misli da udari ozbiljno na interese i poremeti neke uhodane već 
procese ilegalnog delovanja albanske mafije na Kosovu i Metohiji, onda će taj sukob između 
njega i Tačija da eskalira. Ali, s druge strane, oni već nalaze izgleda zajednički jezik, jer, 
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pogledajte događaje u Crnoj Gori. Tu vidite, s jedne strane, veoma snažnu podršku Milu 
Đukanoviću istrajavanju da ne pokaže spemnost da se povuče ovaj Zakon koji je izazvao 
ogromno nezadovoljstvo naroda u Crnoj Gori pruža zvanična Hrvatska, koja je preuzela 
predsedavanje Unijom, koja ga ohrabruje da nastavi tim putem, neprihvatanjem mogućnosti 
bilo kakvog kompromisa, izlaženja u susret stotinama hiljada ljudi koji su svakodnevno gotovo 
na ulicama, u litijama u Crnoj Gori ali, s druge strane imate Prištinu, koja takođe ohrabruje i 
nudi pomoć kriminalizovanom režimu Mila Đukanovića, ako mu zatreba da ostane na vlasti i 
da se suprotstavi zahtevima koje verni narod u Crnoj Gori i Srpska pravoslavna crkva iskazuje, 
to je da se spreči ono što je pogubno. I pogledajte, već imate NATO hibridni tim. Ja sam o 
tome govorio ovde kod vas. Vidim da je crnogorski ministar odbrane reagovao odmah posle 
toga kada sam rekao da se iz Crne Gore sprovodi jedna hibridna operacija koja podrazumeva 
donošenje ovog zakona u prvoj fazi, a u drugoj fazi njegovu realizaciju. Sad već imate 
informaciju da gotovo 30-ak tih sajber stručnjaka, odnosno ljudi, kako oni kažu, za 
kontrahibridno delovanje, NATO pripadnika, deluje u Podgorici. Zna se i gde su smešteni, gde 
im je centar i vidite već jednu snažnu informacionu propagandu i ono što Milo Đukanović 
govori, to je rezultat tog hibridnog delovanja. U tome mu, dakle, pomažu i neke kriminalne 
ličnosti u Crnoj Gori. Znate, interesantno je, recimo, da jedna od vodećih kriminalnih ličnosti u 
Crnoj Gori, za koju se u medijima špekuliše da je veoma bliska Milu Đukanoviću, da je posle 
20 godina neizlaženja iz Crne Gore, nedavno otišla, skoknula, onako, do Londona, do Velike 
Britanije i brzopotezno se vratila. Šta je radio tamo, pitanje je, ali može da se samo 
pretpostavi. Kad Milo Đukanović u Beranama, pred svojim pristalicama kaže da je vreme da se 
zaboravi nezadovoljstvo, priznaje da postoji nezadovoljstvo i među njegovim pristalicama, ali 
time jasno poručuje da mora da homogenizuje svoje biračko telo pred predstojeće jesenje 
izbore, a onda kaže da se zaboravi nezadovoljstvo da bi se odbranila državnost. Evo, on vidi 
napad na državnost Crne Gore preko litija. Litije su napad na državnost. A litije podstiče, iza 
njih stoji zvanična Srbija, kako tumače, ali tu je i Rusija, je l’ tako, i evo, Milo ima novog 
neprijatelja, zbog čega Milo jednako država, treba da se brani, treba da ga brane oni koji 
smatraju da je crnogorska državnost ugrožena i u tome mu, kažem, pružaju podršku i zvanični 
Zagreb i Priština, ali bogami i neki iz Centralne Srbije. Znate, ovde postoji jedna značajna 
struktura pojedinaca koji su svuda prisutni, i u nekim državnim institucijama i u bezbednosnim 
strukturama, govorim da su prisutni i u Srbiji, i u medijima, i u političkim strukturama koje su 
oslonac delovanja Mila Đukanovića i njegovog režima u Srbiji, koji rade na promociji ove priče 
o tome da je crnogorska državnost preko litija napadnuta, ugrožena je i da nije razlog svega 
toga ovaj neprihvatljiv Zakon, nego da to neko pokušava da ospori državnost Crnoj Gori koja 
je, usput, da kažemo, članica NATO-a. I onda se iskopa jedan rov na granici sa Srbijom, i 
dobro, ok, to je kao dogovor sa Vladom Srbije, evo mi pratimo kao neki vremenski 
konti...radimo po nekim vremenskim intervalima koji su definisani, ali u ovom trenutku kopati 
takve rovove, na tako osetljivom području, to samo može da nas upozori da razmišljamo o 
tome šta je izlazna strategija Mila Đukanovića. Ja sam rekao ova hibridna operacija ima dve 
etape, ona treba da kulminira pred izbore u Crnoj Gori, da se pokaže da crnogorska država 
ima neprijatelja, da je taj neprijatelj srpski narod u Crnoj Gori, država Srbija, Rusija, Srpska 
pravoslavna crkva, da treba da se pruži podrška Milu Đukanoviću, jer, Milo jednako država, 
bez Mila, je l’ tako, nema crnogorske državnosti i to je prva faza donošenja Zakona. Ali druga 
faza, faza implementacije tog Zakona će biti mnogo opasna, jer, ako Milo kaže - stvorićemo 
Crnogorsku pravoslavnu crkvu, on je to rekao, ne znam kakva će to biti crkva kad je stvaraju 
Milo i država, ali nema veze. Stvorićemo crkvu. Onda će on u jednom trenutku da kaže - pa 
dajte sve svetinje koje su, recimo, u manastiru Svetog Petra Cetinjskog, dajte da može da ih 
koristi ta navodna Crnogorska pravoslavna crkva, pa pustite da oni obavljaju bogosluženja tu. 
To će izazvati incidente, to će izazvati sukobe. On to i hoće. Ali mene drugo nešto zabrinjava. 
Dakle, ovaj rov na granici prema Srbiji je, po meni, veoma jasna poruka da u odsudnom 
trenutku, ako ne bude bilo izlaza, ako ne bude imao dovoljnu podršku da dobije izbore, mislim 
da će Milo Đukanović odnosno njegov režim, koji je, kažem, u značajnoj meri raskrinkan od 
strane vodećih zapadnih medija kao užasno kriminalizovan, biti spreman da izazove možda i 
neke incidente na granici sa Srbijom, da za to optuži Srbiju i da na taj način pokaže kako je 
zaista Crna Gora ugrožena.  
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